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Türkiye Cumhuriyeti Devlet Başkanı Erdoğndan,  Kırgız 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığına Seçilen 

Sadır Japarov'yı Tebrik Etti 
Sayın Cumhurbaşkanı, 
Ülkenizde 10 Ocak 2021 
tarihinde gerçekleştirilen 
erken seçimler neticesinde 
dost ve kardeş Kırgız halkının 
teveccühüyle 
Cumhurbaşkanlığı makamına 
seçilmeniz dolayısıyla Zat-ı 
Devletlerini Milletim ve şahsım 
adına samimiyetle tebrik 
ediyor, seçimlerle eşzamanlı 
olarak düzenlenen 
halkoylamasının sonuçlarının 
hayırlı olmasını temenni 
ediyorum.

Президент Турецкой Республики Эрдоган Поздравил 
Новоизбранного Президента Кыргызской 

Республики Садыра Жапарова

“От имени своего народа и 
от себя лично искренне 

поздравляю Вас с избранием 
на пост президента при 

поддержке дружественного 
и братского кыргызского 

народа на досрочных 
выборах президента 10 
января. Желаю, чтобы 
референдум, который 

прошел одновременно с 
президентскими выборами, 

принес положительные 
результаты.

Yerde Ulusal Muhafızların Bulunduğu ABD 
Kongresi'nden Alınan Fotoğraf Yankı Uyandırdı
Ulusal Muhafız birlikleri, 20 Ocak'ta ABD Başkanı seçilen Joe 
Biden'in yemin töreninin güvenliğini sağlamak için Kongre'ye 
gönderildi.

Фото из Конгресса США с нацгвардейцами на 
полу вызвали резонанс
Фотографии множества национальных гвардейцев, расположившихся 
в здании Конгресса США, в том числе на полу, вызвали широкий резонанс

среди пользователей соцсетей.

Merhum Alparslan Türkeş’in 
Yol ve Dava Arkadaşı Karayol'a 
Üstün Hizmet Plaketi
Başkent Platformu ve Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformu Başkanlığının Almış Oldukları 
Ortak Karar ile "İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın 
& Devletin Sahibi Millettir" Desturundan Yola 
Çıkarak 2020'in Son Hizmet Plaketini 
1989-1994 Yılları Arasında MHP Kırıkkale Eski 
Belediye Başkanlığı Görevini Yapmış Olan 
Ülkücü Camianın Tanıdık Simalarından 
Merhum Alparslan Türkeş’in Yol ve Dava 
Arkadaşı Av. Hayati KARAYOL'a Takdim Ettiler.

Те, кто оставили свой след в 
истории, из прошлого 
проливают свет в будущее!
Совместным решением Столичной платформы и 
Платформы народного совета местных 
управлений, основываясь на концепции «Создай 
условия для людей, пусть государство 
процветает», последняя наградная плакетка 2020 
года вручена товарищу и соратнику покойного 
националиста Алпарслана Тюркеша, экс-мэру 
Кырыккале от MHP в 1989-1994 гг. адвокату Хаяти 
КАРАЙОЛУ. 

Arnavutluk Başbakanı, 
Ankara'daki ASELSAN savunma 
kuruluşunu ziyaret etti
Türkiye Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay 
ve Arnavutluk Başbakanı Edi Rama, Perşembe 
günü Ankara'da Türk savunma sanayisinin 
amiral gemisi ASELSAN'ın ofisini ziyaret ettiler. 
Fuatr Oktay, ASELSAN ziyaretinin Türkiye'nin 
savunma şirketlerinin neler başardığını ilk elden 
görmeyi ve askeri-sanayi kompleksinde 
Arnavutluk'un ihtiyaçlarının netleştirilmesini 
sağladığını söyledi.

Премьер Албании посетил 
оборонный концерн ASELSAN 
в Анкаре
Вице-президент Турции Фуат Октай и премьер-
министр Албании Эди Рама посетили в четверг 
офис флагмана турецкой оборонной 
промышленности - концерна ASELSAN в Анкаре. 
Фуатр Октай сообщил, что визит в ASELSAN 
позволил воочию убедиться в том, чем достигли 
оборонные компании Турции, а также прояснить 
потребности Албании в сфере ВПК.

Pekin, ABD'yi Çin'in İşlerine 
Karışmayı Bırakmaya 
Çağırıyor
Bu uyarı, Çin Dışişleri 
Bakanlığı'nın resmi temsilcisi 
Hua Chunying tarafından, 
ABD Dışişleri Bakanı Mike 
Pompeo'nun Hong Kong'da 
50'den fazla muhalifin 
gözaltına alınmasıyla ilgil i 
yaptırım tehditlerini 
yorumlayarak yayınlandı.

Пекин призвал США отказаться 
от вмешательства в дела КНР

С данным 
предупреждением 
выступил официальный 
представитель МИД Китая 
Хуа Чуньин, комментируя 
санкционные угрозы 
госсекретаря США Майка 
Помпео в связи с 
задержанием свыше 50 
оппозиционеров в 
Гонконге.

İngiltere Nihayet Avrupa Birliği'nden ayrıldı

Великобритания окончательно покинула 
Евросоюз

İran% 90'a Kadar Uranyum Zenginleştirmesini 
Dışlamıyor

В Иране не исключают обогащение урана до 90%

İran Atom Enerjisi Teşkilatı temsilcisi Behruz Kamalvandi, 
Tahran'da öldürülen nükleer fizikçi Muhsin Fakhrizadeh'in anma 
töreninde bunu ifade etti.

Об этом заявил представитель 
Организации по атомной энергии 
Ирана Бехруз Камальванди на 
церемонии поминовения убитого 
физика-ядерщика Мухсина 
Фахризаде в Тегеране.
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Afganlar arası görüşmeler 
Doha'da devam ediyor

Çatışan tarafların mutabakatı ile müzakerelerin ikinci 
aşaması 23 gün ertelendi

Afganlar arası görüşmelerin ikinci aşaması 5 Ocak Salı 
günü Katar'ın başkenti Doha'da başlıyor.
Müzakerelerin ilk aşamasının sonunda Afgan hükümet 
heyeti Kabil'e döndü ve Taliban temsilcileri Pakistan'da 
görüşmeye gitti.

Afganistan'dan Taliban yetkilileri geçtiğimiz haftalarda 
Ulusal Uzlaşma Yüksek Konseyi Başkanı Abdullah 
Abdullah, siyasi parti liderleri ve STK temsilcileriyle 
Cumhurbaşkanı Eşref Ghani ile görüşmelerde bulunurken, 
bir Taliban heyeti Pakistanlı liderlerle çeşitli görüşmelerde 
bulundu.

Afganlar arası görüşme taraflarının bugün Katar'a dönmesi 
bekleniyor.
Müzakerelerin ilk aşamasında taraflar müzakerelerin 
formatı ve gündemi üzerinde anlaşmaya vardılar, ikinci tur 
ise doğrudan Afganistan'daki barışın ayrıntılarına ayrılacak.
Kabil heyetinin önceliği ülkede uzun vadeli bir ateşkes 
sağlamaktır ve Taliban, Afganistan'ın gelecekteki yapısında 
güç dağılımını öncelik olarak görüyor.

Müzakerelerin ikinci aşaması, iki tarafın mutabakatı ile 23 
gün ertelendi. Müzakerelerin ikinci aşaması olumlu 
sonuçlanırsa, o zaman Afganistan'daki barış görüşmelerinin 
ana aşaması başlayacak.  KAYNAK : AA

Межафганские переговоры возобновятся в Дохе
По согласию конфликтующих сторон второй этап переговоров был 
отложен на 23 дня

Второй этап межафганских переговоров стартует во вторник, 5 
января, в столице Катара Дохе.

По окончанию первого этапа переговоров правительственная 
делегация Афганистана вернулась в Кабул, а представители 
движения «Талибан» направились на встречи в Пакистан.

Участники переговоров от властей Афганистана за последние 
недели провели переговоры с президентом Ашрафом Гани, главой 
Высшего совета по национальному примирению Абдуллой 
Абдуллой, лидерами политических партий и представителями 
НПО, тогда как делегация талибов провела ряд встречи с 
руководящими лицами Пакистана.

Ожидается, что стороны межафганских переговоров уже сегодня 
вернутся в Катар.

В ходе первого этапа переговоров стороны достигли согласия по 
формату и повестке дня обсуждений, второй тур будет посвящен 
непосредственно деталям мира в Афганистане.
Приоритетом делегации Кабула является достижение 
долгосрочного режима прекращения огня в стране, а в «Талибан» 
считают первоочередным распределение власти в будущем 
устройстве Афганистана.

Второй этап переговоров был отложено на 23 дня по согласию двух 
сторон. Если второй этап переговоров завершится положительно, 
то начнется основной этап переговоров по миру в Афганистане.

Avrupa'daki Türkler İslamofobi 
ve yabancı düşmanlığının 
yükselişinden endişe duyuyor

Son yıllarda Almanya'da cami alanında 
700'den fazla provokasyon tescil edildi - 
Türk STK temsilcileri Avrupa'daki Türk 
diasporasının temsilcileri, İslamofobi, 
yabancı düşmanlığı ve Türk düşmanlığının 
artan tezahüründen endişe duyuyor.

Avrupa'da faaliyet gösteren sivil toplum 
kuruluşlarının temsilcileri, Anadolu ajansıyla 
yaptığı röportajda, Almanya'daki cami 
alanında 2014-2020 yılları arasında 
700'den fazla provokasyona dikkat çekti.
"İslami Toplumun Ulusal Vizyonu" (IGMG) 
(merkezi Köln'de) başkanı Kemal Ergüna, 
Uluslararası İnsan Hakları Derneği 
FUARI'ndan alınan verilere atıfta bulunarak, 
sadece 2020 yılında Almanya'da 122 
camiye saldırı düzenlendi.
Müslümanlara ve İslam'a yönelik saldırgan 
söylemli mektuplar ve patlama tehditleri 
gündeme geldi.

Almanya'da defalarca tehdit edilen çok 
sayıda cami var. Provokasyonlar daha sık 
hale geldi, birçok kundaklama vakası, dini 
tapınakların duvarlarına saldırgan yazıtların 
uygulanması ve inananlara yönelik 
saldırılar var ”dedi.

IGMG başkanı, Alman güvenlik güçlerini 
daha kapsamlı soruşturmalar yapmaya ve 
Müslümanlara karşı provokasyonlara 
karışanları derhal tespit etmeye çağırdı.
“Ne yazık ki, davetsiz misafirlerin bir kısmı 
sosyal bir tehdit oluşturarak özgürce 
dolaşmaya devam ediyor. Camilere yönelik 
saldırıların sadece Müslümanlar için değil, 
bir bütün olarak toplum için bir tehdit olduğu 
unutulmamalıdır 
”dedi.

Avrupa Türk İslam Birliği (ATİB) Başkanı 
Durmuş Yıldırım, Federal Meclis ve 
bölgesel yapılarda belirgin İslamofobik 
duyguları olan siyasetçilerin sayısının 
artmasına odaklandı.
“Göçmenlere yönelik şiddetin artmasından 
ve neredeyse her gün camilere yönelik 
saldırıların artmasından endişe duyuyoruz. 
Göçmenler konusu, bölgesel ve parlamento 
seçimlerinde kendi çıkarlarına kullanılıyor.
Yurttaşların ve camilerin güvenliği 
doğrudan Alman makamlarının 
sorumluluğundadır ”dedi. KAYNAK: AA

Турки в Европе обеспокоены 
ростом исламофобии и 
ксенофобии

В Германии за последние годы 
зарегистрировано более 700 провокаций в 
районе мечетей - представители турецких 
НПО

Представители турецкой диаспоры в Европе 
обеспокоены растущим проявлением 
исламофобии, ксенофобии и вражды против 
турок.

В беседе с агентством «Анадолу» 
представители неправительственных 
организаций, действующие в Европе, 
привлекли внимание к более 700 
провокациям в период с 2014 по 2020 года в 
районе мечетей в Германии.

Глава организации «Национальное видение 
исламского общества» (IGMG) (штаб-
квартира в Кельне) Кемаль Эргюна привел 
данные Международной правозащитной 
ассоциации FAIR, согласно которым, только в 
2020 году в Германии было совершено 122 
нападения на мечети.

На первый план вышли угрозы взрывов и 
письма с оскорбительной риторикой в адрес 
мусульман и ислама.

«В Германии есть немало мечетей, которые 
неоднократно подвергались угрозам. 
Провокации участились, немало случаев 
поджогов, нанесения оскорбительных 
надписей на стены религиозных храмов, а 
также нападений на верующих»,- перечислил 
Эргюн.

Глава IGMG призвал силы безопасности 
Германии проводить более тщательные 
расследования, а также оперативно выявлять 
причастных к провокациям в отношении 
мусульман
«К сожалению, часть злоумышленников, 
продолжает разгуливать на свободе, 
представляя собой социальную угрозу. 
Следует иметь в виду, что нападения на 
мечети - это угроза не только в отношении 
мусульман, но и общества в целом»,- уверен 
Эргюн.

Глава Европейского турецко-исламского 
союза (ATIB) Дурмуш Йылдырым 
акцентировал внимание на росте числа 
политиков с ярко выраженными 
исламофобскими настроениями в Бундестаге 
и региональных структурах.

«Мы обеспокоены ростом насилия в 
отношении мигрантов, а также 
участившимися атаками на мечети, которые 
происходят почти каждый день. Тему 
мигрантов используют в своих интересах в 
региональных и парламентских выборах. 
Безопасность соотечественников и мечетей - 
прямая ответственность властей Германии», - 
подчернкнул Йылдырым.
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Pekin, ABD'yi Çin'in 
işlerine karışmayı 
bırakmaya çağırıyor
ABD, yasadışı eylemleri için yüksek bedel 
ödeyecek - Çin Dışişleri Bakanlığı

ABD, Çin'e yönelik suistimalinin ağır 
bedelini ödeyecek.

Bu uyarı, Çin Dışişleri Bakanlığı'nın resmi 
temsilcisi Hua Chunying tarafından, 
ABD Dışişleri Bakanı Mike Pompeo'nun 
Hong Kong'da 50'den fazla muhalifin 
gözaltına alınmasıyla ilgili yaptırım 
tehditlerini yorumlayarak yayınlandı.

Çin Dışişleri Bakanlığı sözcüsü, 
Washington'u Çin'in içişlerine karışmayı 
ve Pekin'in çıkarlarını ihlal etmeyi 
bırakması çağrısında bulundu.

“Çin, ulusal egemenliği ve çıkarları 
korumak için gerekli tüm adımları 
atacaktır. ABD, yasadışı eylemler için 
yüksek bir bedel ödeyecek ”dedi.

Hong Kong'da (ÇHC içinde özel bir idari 
bölge) polisin arifesinde, tartışmalı Ulusal 
Güvenlik Yasasını ihlal ettikleri için 53 
muhalif gözaltına alındı. 
KAYNAK: AA

Пекин призвал США 
отказаться от 

вмешательства в дела КНР США заплатят 
высокую цену за свои неправомерные 
действия - МИД КНР

США заплатят высокую цену за свои 
неправомерные действия в отношении Китая.

С данным предупреждением выступил 
официальный представитель МИД Китая Хуа 
Чуньин, комментируя санкционные угрозы 
госсекретаря США Майка Помпео в связи с 
задержанием свыше 50 оппозиционеров в 
Гонконге.

Представитель МИД КНР призвал Вашингтон 
прекратить вмешиваться во внутренние дела 
Китая и ущемлять интересы Пекина.

«Китай предпримет все необходимые шаги для 
защиты национального суверенитета и 
интересов. США заплатят высокую цену за 
неправомерные действия», - сказал дипломат.

Накануне полиция Гонконга (специальный 
административный район в составе КНР) 
задержала 53 оппозиционеров, за нарушение 
скандального Закона об обеспечении 
национальной безопасности. 

İran% 90'a kadar uranyum zenginleştirmesini 
dışlamıyor
Bu, İran Atom Enerjisi Teşkilatı temsilcisi Behruz Kamalvandi tarafından belirtildi.

İran, uranyum zenginleştirme olasılığını yüzde 20'nin üzerindeki seviyelere çekiyor.

İran Atom Enerjisi Teşkilatı temsilcisi Behruz Kamalvandi, Tahran'da öldürülen 
nükleer fizikçi Muhsin Fakhrizadeh'in anma töreninde bunu ifade etti.

Ona göre İran uranyum zenginleştirmesini yüzde 90'a kadar rahatlıkla getirebilir. 
Kamalvandi, yeni yasalara göre gerekirse İran'ın uranyumu yüzde 20'den fazla 
zenginleştirme hakkına sahip olduğunu kaydetti.

"İran, uranyum zenginleştirmesinin herhangi bir yüzdesine, yüzde 90'a kadar 
ulaşacak kadar teknolojik ilerleme kaydetti" dedi.

Tahran daha önce, Fordow'daki bir fabrikada uranyumu yüzde 20'ye kadar 
zenginleştirebildiğini bildirdi.

İngiltere, Fransa ve Almanya da dahil olmak üzere bazı ülkeler, Tahran'ın 
uranyumu barışçıl amaçlarla kullanacağından şüphe duydukları için İran'ı 

zenginleştirmeyi derhal durdurmaya çağırdı.  KAYNAK : AA

В Иране не исключают обогащение урана до 90%

Об этом заявил представитель Организации по атомной энергии Ирана Бехруз 
Камальванди

В Иране обсуждают вероятность обогащения урана до уровня выше 20 процентов.

Об этом заявил представитель Организации по атомной энергии Ирана Бехруз 
Камальванди на церемонии поминовения убитого физика-ядерщика Мухсина 
Фахризаде в Тегеране.

По его словам, Иран может легко довести обогащение урана и до 90 процентов.

Камальванди отметил, что в соответствии с новыми законами, в случае 
необходимости Иран вправе обогащать уран больше, чем на 20 процентов.

«В Иране добились достаточного технологического прогресса, чтобы достичь 
любого процента обогащения урана, вплоть до 90 процентов»,- сказал он.

Тегеран ранее сообщил, что ему удалось обогатить уран до 20 процентов на 
предприятии в Фордо.

Ряд стран, в том числе Великобритания, Франция и Германия, призвал Иран 
немедленно прекратить обогащение, поскольку сомневаются, что Тегеран будет 
использовать уран в мирных целях. KAYNAK : AA

Ukrayna Donanması Türk insansız 
hava araçlarını alacak
Saldırı İHA'ları Karadeniz ve Azak harekat 
bölgelerindeki durumu izleyecek

Ukrayna bu yıl Türk Bayraktar insansız hava araçları 
satın alacak. Bu, Ukrayna Donanması Komutanı 
Tuğamiral Oleksiy Neizhpapa tarafından gazetecilere 
duyuruldu.

Tuğamirale göre, saldırı İHA'ları Karadeniz ve Azak 
harekat bölgelerindeki durumu izleyecek.

Ayrıca Ukrayna Donanması filosunun Türk yapımı 
korvetlerle ikmal edilmesi planlanıyor.

“Ukrayna tersaneleri NATO standartlarını karşılayan 
teknolojilere sahip olmalıdır. ADA tipi Türk korvetleri 
sayesinde bu tür teknolojilere erişimimiz olacak. Bu tip 
korvetlerin inşasına bir Türk tersanesinde başlanacak 
ve ardından Ukrayna'da bizim tersanemizde 
tamamlanacak ”dedi.

На вооружении ВМС Украины 
появятся турецкие ударные 
БПЛА
Ударные БПЛА будут следить за ситуацией в 
Черноморской и Азовской операционных зонах

В текущем году Украина собирается закупить турецкие 
ударные беспилотники Bayraktar. Об этом сообщил 
журналистам командующий Военно-морских сил 
Украины контр-адмирал Алексей Неижпапа.

По словам контр-адмирала, ударные БПЛА будут 
следить за ситуацией в Черноморской и Азовской 
операционных зонах.

Кроме того, планируется пополнение флота ВМС 
Украины за счет корветов турецкого производства.

«Украинские судостроительные заводы должны иметь 
технологии, соответствующие стандартам НАТО. А 
благодаря турецким корветам типа ADA мы получим 
доступ к таким технологиям. Строительство корветов 
типа начнется на турецкой верфи, после чего их будут 
достраивать на нашей, в Украине», - добавил Неижпапа.

Январь 2021 
 Гражданская Инициатива
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Arnavutluk Başbakanı, Ankara'daki ASELSAN 
savunma kuruluşunu ziyaret etti

Arnavutluk Başbakanı'na Türkiye Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay eşlik 
etti

Türkiye Cumhurbaşkanı Yardımcısı Fuat Oktay ve Arnavutluk Başbakanı Edi 
Rama, Perşembe günü Ankara'da Türk savunma sanayisinin amiral gemisi 
ASELSAN'ın ofisini ziyaret ettiler.

ASELSAN Yönetim Kurulu Başkanı ve Genel Müdürü Haluk Gergun, 
siyasetçilere endişenin faaliyetleri hakkında bilgi verdi, askeri ve sivil alandaki 
son gelişmeleri anlattı.

Fuatr Oktay, ASELSAN ziyaretinin Türkiye'nin savunma şirketlerinin neler 
başardığını ilk elden görmeyi ve askeri-sanayi kompleksinde Arnavutluk'un 
ihtiyaçlarının netleştirilmesini sağladığını söyledi.

“Yerli savunma sanayinin gelişmesi sayesinde Türkiye'nin savunma ürünleri 
alanında dış kaynaklara bağımlılığı yüzde 70'ten yüzde 20'ye düştü. Üretim 
kapasiteleri büyümeye devam ediyor ”diyen Oktay, birçok Türk firmasının aynı 
anda dünyanın TOP-100 savunma ürünleri üreticileri arasında yer aldığını 
hatırlattı.

Buna karşılık Arnavutluk Başbakanı Rama, ASELSAN'ı ziyareti sırasında 
Türkiye'nin hem askeri hem de sivil alanlarda teknolojik gelişmeler açısından 
ne kadar ilerlediğine tanık olduğunu kaydetti.

Rama, yakın gelecekte ASELSAN gelişmelerini bu Avrupa ülkesinin şehirlerinde 
ve yollarında kullanma arzusunu dile getirdi.

ASELSAN, Türk savunma sanayinin lideridir.
ASELSAN, devlet emirlerine paralel olarak ürünlerini dış pazarda aktif olarak 
tanıtmaktadır.
ASELSAN gelişmeleri sivil sektörde de uygulanmaktadır. Şirketin faaliyet alanı, 
iletişim ve bilgi teknolojisi, mikroelektronik, radar ve elektronik askeri sistemler 
üretimi, savunma teknolojisi, ulaşım, güvenlik, enerji.
KAYNAK: AA

Премьер Албании посетил оборонный концерн 

ASELSAN в Анкаре
Председателя правительства Албании сопровождал вице-президент Турции Фуат 
Октай

Вице-президент Турции Фуат Октай и премьер-министр Албании Эди Рама посетили 
в четверг офис флагмана турецкой оборонной промышленности - концерна 
ASELSAN в Анкаре.

Председатель совета директоров и генеральный директор ASELSAN Халук Гергюн 
проинформировал политиков о деятельности концерна, рассказал о последних 
разработках в военной и гражданской областях.

Фуатр Октай сообщил, что визит в ASELSAN позволил воочию убедиться в том, чем 
достигли оборонные компании Турции, а также прояснить потребности Албании в 
сфере ВПК.

«Благодаря развитию отечественного оборонпрома, зависимость Турции от внешних 
поставок в сфере оборонной продукции, снизилась с 70 до 20 процентов. 
Производственные мощности продолжают расти», - сказал Октай, напомнив, что 
сразу несколько турецких компаний входят в ТОП-100 мировых производителей 
оборонной продукции.

В свою очередь премьер-министр Албании Рама отметил, что в ходе визита в 
ASELSAN стал свидетелем того, сколь далеко продвинулась Турция в плане 
технологических разработок как в военной, так и в гражданской областях.

Рама выразил пожелание использовать в скором будущем разработки ASELSAN в 
городах и на дорогах этой европейской страны.

Компания ASELSAN является лидером оборонной промышленности Турции. 
Параллельно с госзаказами ASELSAN активно продвигает свою продукцию и на 
внешнем рынке.

Разработки ASELSAN внедряются и в гражданском секторе. Сфера деятельности 
компании охватывает связь и информационные технологии, микроэлектронику, 

. производство радаров и электронных военных систем,оборонные технологии, 
транспорт, безопасность, энергетику. KAYNAK : AA

Ocak 2021 
 SİVİLİNİSİYATİF
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Türkiye Cumhuriyeti Devlet Başkanı Erdoğndan,  Kırgız 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığına Seçilen Sadır Japarov'yı 
Tebrik Etti 

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/ Türkiye Cumhuriyeti Devlet Başkanı 
Recep Tayyip ERDOĞAN, 10 Ocak 2021 Tarihinde Halkın Teveccühü İle Kırgız 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanlığına Seçilen Sadır JAPAROV'u Tebrik Etti.

Kırgız Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Seçilen Sadır JAPAROV’a Kutlama Metnini 
Şöyle:
Sayın Cumhurbaşkanı, Ülkenizde 10 Ocak 2021 tarihinde gerçekleştirilen erken 
seçimler neticesinde dost ve kardeş Kırgız halkının teveccühüyle Cumhurbaşkanlığı 
makamına seçilmeniz dolayısıyla Zat-ı Devletlerini Milletim ve şahsım adına 
samimiyetle tebrik ediyor, seçimlerle eşzamanlı olarak düzenlenen halkoylamasının 
sonuçlarının hayırlı olmasını temenni ediyorum.

Kırgız Cumhuriyeti Anayasası çerçevesinde, kapsayıcılık ve toplumsal uzlaşı temelinde 
gerçekleştirilecek müteakip Parlamento seçimlerine ülkeyi götürecek süreçte 
üstlendiğiniz bu önemli vazifede kolaylıklar diliyorum.

Bu vesileyle, stratejik ortak olan ülkelerimiz ve kardeş halklarımız arasındaki yakın 
dostluk bağlarından güç alan ilişkilerimizi ve işbirliğimizi daha da geliştirmek için 
birlikte çalışmaya hazır olduğumu ifade ediyor, Zat-ı Devletlerine ve dost Kırgız 
halkına huzur ve esenlikler dileklerimi sunuyorum.

Президент Турецкой Республики Эрдоган Поздравил 
Новоизбранного Президента Кыргызской Республики 
Садыра Жапарова
АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха Соркунлу/ Президент 
Турецкой Республики Реджеп Тайип ЭРДОГАН  поздравил Садыра 
ЖАПАРОВА, которого 10 января 2020 года народ избрал президентом 
Кыргызской Республики.

Текст поздравительного сообщения для новоизбранного президента 
Кыргызстана Садыра ЖАПАРОВА выглядит следующим образом:
“От имени своего народа и от себя лично искренне поздравляю Вас с 
избранием на пост президента при поддержке дружественного и братского 
кыргызского народа на досрочных выборах президента 10 января. Желаю, 
чтобы референдум, который прошел одновременно с президентскими 
выборами, принес положительные результаты.

Желаю Вам успехов в полученной Вами важной роли в процессе, ведущем 
страну к следующим парламентским выборам, которые пройдут на основе 
всеобщего участия и общественного согласия в соответствии с 
Конституцией Кыргызской Республики.

Пользуясь случаем, хочу выразить готовность работать вместе для 
дальнейшего улучшения наших отношений и сотрудничества, которые 
укрепляются тесными дружескими связями между нашими странами-
стратегическими партнерами и братскими народами. Желаю кыргызскому 
народу мира и процветания”.

Yerde Ulusal Muhafızların bulunduğu ABD Kongresi'nden 
alınan fotoğraf yankı uyandırdı
ABD Kongre binasında bulunan çok sayıda Ulusal Muhafız'ın fotoğrafları, zemin dahil, 
sosyal medya kullanıcıları arasında yaygın bir yankı uyandırdı.

Ulusal Muhafız birlikleri, 20 Ocak'ta ABD Başkanı seçilen Joe Biden'in yemin töreninin 
güvenliğini sağlamak için Kongre'ye gönderildi.

Kongre Binası'nı korumakla görevli uyuyan güvenlik görevlilerini gösteren resimler, 
Twitter'da Wall Street Journal'ın kongre muhabiri Lindsay Wise ve diğer bazı medya 
kuruluşlarından muhabirler tarafından yayınlandı.

Görevdeki ABD Başkanı Donald Trump'ın destekçileri, 6 Ocak'ta Washington'daki Capitol 
Hill'deki polis kordonunu kırdı ve Kongre binasına girerek milletvekillerinin Demokrat 
Joseph Biden'in cumhurbaşkanlığı seçimlerinde zaferini onaylamasını engelledi.

Bazı protestocular ateşli silah taşıdı. Bunlardan bazıları meclis toplantısının kesintiye uğradığı 
Kongre binasına girmeyi başardı.

Capitol Hill'deki çatışmada beş kişi öldü. Ulusal Muhafızlar, Kongre'yi korumak için 
gönderildi.

Buna yanıt olarak Demokratlar Kongre'ye Donald Trump'ı Amerika Birleşik Devletleri 
başkanlığından çıkarmak için bir yasa tasarısı sundular.

Фото из Конгресса США с нацгвардейцами на полу 
вызвали резонанс

Военнослужащие направлены в Конгресс для обеспечения безопасности на инаугурации 
Джо Байдена

Фотографии множества национальных гвардейцев, расположившихся в здании Конгресса 
США, в том числе на полу, вызвали широкий резонанс среди пользователей соцсетей.

Военнослужащие Нацгвардии были направлены в Конгресс для обеспечения безопасности 
на предстоящей 20 января инаугурации избранного президента США Джо Байдена.

Снимки с изображением спящих силовиков, задействованных в охране Капитолия, 
опубликовали на своей странице в Twitter корреспондент издания Wall Street Journal в 
Конгрессе Линдси Уайз и репортеры ряда других СМИ.
Сторонники действующего президента США Дональда Трампа 6 января прорвали 
оцепление полиции на Капитолийском холме в Вашингтоне и проникли в здание 
Конгресса, помешав законодателям утвердить победу демократа Джозефа Байдена на 
выборах главы государства. Некоторые из протестующих имели при себе огнестрельное 
оружие. Части из них удалось войти в здание Конгресса, в ответ на что заседание 
законодательного органа было прервано. В противостоянии на Капитолийском холме 
погибли пять человек. На охрану Конгресса была брошена Национальная гвардия. В ответ 
демократы внесли в Конгресс законопроект об отстранении Дональда Трампа с поста 
президента США.
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Lukashenko: Savaşlara veya 
çatışmalara ihtiyacımız yok

Cumhurbaşkanı ayrıca Belarus'ta dinler arası ve etnik 
barışın korunduğunu kaydetti.

Beyaz Rusya ve halkının herhangi bir savaşa veya 
çatışmaya ihtiyacı yok. Belarus Devlet Başkanı Alexander 
Lukashenko bunu bugün yaptığı açıklamada, Noel Günü 
Minsk'teki Kutsal Haç Kilisesi'ni ziyaret ederek, BelTA'yı 
öğrendi.

"Şu anda hayat zor, ama en azından Beyaz Rusya'da 
yaşayan insanların uygulamak zorunda olduğum politikayı 
anlayacağını hayal ediyorum. Ama ben bir realistim, 
harika şeylerin uzaktan görüldüğünü ve her şeyin 
karşılaştırmalı olarak öğrenildiğini biliyorum. Bunu 
bulmadım. bir aksiyom, "dedi başkan.
Devlet başkanı, her yerde bilgi savaşlarının sürdüğünü ve 
halkın zihinleri için korkunç bir mücadelenin başladığını 
vurguladı. "Her vakayı kullanıyorlar, bu salgın bile. Ama 
geçen yılın başında sizi uyardım: bu pandemi geçecek ama 
sonuç olarak nerede olacağız? Bu andan yararlanmaya 
çalışacak güçler konusunda sizi uyardım. Bak, durum 
kolay değil. Belarus lideri, bizimkini - bize ait olanı - 
kaybetmemek için birleşmemiz gerekiyor. "Dedi.

Alexander Lukashenko ayrıca bir gün önce Amerika 
Birleşik Devletleri'nde meydana gelen olaylardan da 
bahsetti: "Bugün gece (bize göre), kendilerini gösterdikleri 
gibi dünya demokrasisinin kalesi olan Capitol'e 
saldıracaklarını kim düşünebilirdi? Kimin aklına gelirdi? 
Trump adına biraz adalet. Ama bu kötü. Fırtınaya 
gittiklerinde ve insanlar öldüğünde kötü. "

"Bu nedenle, bir araya gelmemiz gerekiyor, sakinleşmemiz 
gerekiyor. Burada durmamız için değil. Hafta sonları 
Minsk'te dolaşan o küçük gruba izin verin. Sizi uyardım: 
Sokakta yürürken kötü, avluya girdiklerinde daha da kötü, 
Dairelerinize geldiklerinde dayanılmaz olacak. Buna izin 
vermemeliyiz. "Bu nedenle, size tek bir şey soruyorum: 
Beni anlıyorsunuz ve beni doğrudan mahkum 
etmiyorsunuz. Anlamaya çalışın. Barışçıl bir insanım. 
Ama yapamam. Birinin buraya gelip bu manastırımızı 
açıkça yok etmesine izin vermek için (Belarus'tan, 
vatandaşlarının sakin ve huzurlu yaşamından 
bahsediyoruz. - Yaklaşık. BelTA) ".

"Bugün bunu anlamayanlara hepimiz bir araya gelip akıl 
getirmeliyiz. Savaşa, çatışmaya ihtiyacımız yok. Onları bize 
getirecekler, bakacaklar, bize sakin bir yaşam 
vermeyecekler.

Avrupa'nın merkezinde kimse özgürce nefes almamıza 
izin vermeyecek. Bu bir kavga. Ve Tanrı korusun, bizim 
bölgemizde sıcak bir savaşa dönüşecek, ancak 
sorunlarımızın çözülmeyeceği, çıkarlarımızın olmayacağı 
yerlerde. Buna izin verilemez. Bu ana şey. Ve size bir şey 
soruyorum: sizin açınızdan anlayış var, "dedi 

Cumhurbaşkanı ayrıca, Belarus'ta dinler arası ve etnik 
barışın korunduğunu kaydetti. “Herkese yetecek kadar yer 
var. Böyle olmalı. Bu huzuru korumamız lazım. Biz tüm 
gezegene, tüm ülkelere örnek oluyoruz. Hiçbir yerde Beyaz 
Rusya gibi barış ve huzur yok. Etnik ve dinler arası böyle 
bir mücadele yok. devlet başkanı dedi.
KAYNAK : AA

Лукашенко: нам не нужны ни 
войны, ни столкновения

Президент также отметил, что в Беларуси сохранен 
межрелигиозный и межэтнический мир

Беларуси и ее народу не нужны ни войны, ни 
столкновения. Об этом этом президент Беларуси 
Александр Лукашенко сказал сегодня, посещая в 
праздник Рождества Крестовоздвиженский храм в 
Минске, передает корреспондент БЕЛТА.

"Жизнь сейчас сложная, но я мечтаю, чтобы люди, 
живущие хотя бы в Беларуси, понимали ту политику, 
которую мне приходится осуществлять. Но я реалист, 
знаю, что большое видится на расстоянии и все 
познается в сравнении. Это не я придумал. Это аксиома", 
- сказал президент.

Глава государства подчеркнул, что кругом идут 
информационные войны и развернулась страшная драка 
за умы людей. "Используют любой случай, даже вот эту 
пандемию. Но я вас предупреждал еще в начале 
прошлого года: пройдет эта пандемия, но где будем мы в 
результате? Я вас предупреждал, что этим моментом 
сильные мира сего постараются воспользоваться.

Смотрите, ситуация непростая. И нам надо 
объединиться, чтобы не потерять свое - то, что 
принадлежит нам", - заявил белорусский лидер.

Александр Лукашенко упомянул и о событиях, 
произошедших накануне в США: "Кто бы мог подумать, 
что сегодня в ночь (по нашему) будут штурмовать 
Капитолий - цитадель демократии мировой, как они 
себя подавали. Кто бы мог подумать? Никто. Хотя в этом 
есть некая справедливость со стороны Трампа. Но это 
плохо. Это плохо, когда идут на штурм и гибнут люди".

"Поэтому нам надо собраться, надо успокоиться. Не нам, 
стоящим здесь. Пусть той небольшой кучке, которая 
сегодня по выходным ходит по Минску. Я же вас 
предупреждал: плохо, когда они ходят по улице, еще 
хуже, когда они идут во дворы, будет невыносимо, когда 
они придут в ваши квартиры. Мы не должны это 
допустить, - заявил белорусский лидер. - Поэтому я вас 
прошу только об одном: чтобы вы меня понимали и не 
осуждали сходу. Постарайтесь понять. Я человек 
мирный. Но я не могу допустить, чтобы кто-то пришел 
сюда и вот так открыто разрушил эту нашу обитель 
(речь о Беларуси, спокойной и мирной жизни ее 
граждан. - Прим. БЕЛТА)".

"Мы должны все вместе собраться и образумить тех, кто 
сегодня этого не понимает. Нам не нужны ни войны, ни 
столкновения. Нам их принесут, посмотрите. Нам 
спокойной жизни не дадут.

Нам свободно дышать никто не позволит, в центре 
Европы. Это схватка. И не дай бог она превратится в 
горячую войну на этой нашей территории, но где не 
будут решаться наши вопросы, где не будет наших 
интересов. Вот этого допустить нельзя. Это - главное. И 
я вас прошу об одном: чтобы с вашей стороны было 
понимание", - сказал Александр Лукашенко.

Президент также отметил, что в Беларуси сохранен 
межрелигиозный и межэтнический мир. "Всем хватает 
места. Так и должно быть. Нам надо этот мир сохранить. 
Мы для всей планеты, всех стран примером являемся. 
Нет нигде такого мира и спокойствия, как в Беларуси. 
Нет этой межнациональной и межрелигиозной драки. 
Это надо сохранить", - резюмировал глава государства. 

KAYNAK :AA

İngiltere nihayet Avrupa Birliği'nden 
ayrıldı
İngiltere'nin AB'den son çıkışı, saat 23: 00'te Londra'daki 
Big Ben çanının çalmasıyla belirlendi.

Brexit'in (İngiltere'nin Avrupa Birliği'nden çıkışının) 
ardından başlayan geçiş döneminin sona ermesiyle, 
Londra ile Brüksel arasında yaklaşık 50 yıl süren tarihi 
ortaklık resmen sona erdi.

İngiltere'nin AB'den son çıkışı saat 23: 00'te Londra'daki 
Big Ben çanının çalmasıyla belirlendi.
Ülke, koronavirüs salgını sırasında alınan kısıtlayıcı 
tedbirler nedeniyle herhangi bir festival etkinliğine ev 
sahipliği yapmadı.

Birleşik Krallık birliğe 1973'te katıldı ve 31 Ocak 2020'de 
ayrıldı. İngiltere yeni bir döneme girmiş olsa da, Brüksel 
kurallarına uymaya devam ediyor. Özellikle ticaret, 
seyahat, göç, hukuk ve güvenlik gibi konularda iki taraf 
arasında yeni hükümler yürürlüğe girmiştir.

30 Aralık'ta taraflar, ticaret operasyonlarının devam 
edeceği bir serbest ticaret anlaşması imzaladılar. Aynı 
zamanda, Birleşik Krallık AB mahkemelerinin yargı 
yetkisi dışında kalacaktır.

Aynı zamanda, İngilizler AB'de daimi oturma ve çalışma 
haklarını kaybetti.

Buna karşılık, AB üye devletlerinin vatandaşları, ancak 
gerekli göç gereksinimleri karşılanırsa Birleşik Krallık'ta 
yaşayabilecekler.

İngiltere ekonomisinde önemli olan bankacılık ve hizmet 
sektörlerinde ne olacağı konusunda hala belirsizlik var.   
KAYNAK : AA

Великобритания окончательно 
покинула Евросоюз
Окончательный выход Великобритании из ЕС ознаменовался 
звоном колокола лондонского Биг-Бена в 23:00

С завершением переходного периода, начавшегося после 
Brexit (выхода Великобритании из Евросоюза), официально 
завершилось историческое партнерство Лондона и Брюсселя, 
длившееся на протяжении почти 50 лет.

Окончательный выход Великобритании из ЕС ознаменовался 
звоном колокола лондонского Биг-Бена в 23:00.

В стране не проходили какие-либо праздничные мероприятия 
из-за ограничительных мер, принятых на фоне пандемии 
коронавируса.

Соединенное Королевство вошло в союз в 1973 году, покинув 
его 31 января 2020 года. Несмотря на то , что Великобритания 
вступила в новый период, она по-прежнему продолжает 
подчиняться правилам Брюсселя. В частности, между обеими 
сторонами начали действовать новые положения, касающиеся 
таких вопросов , как торговля, поездки , миграция, право и 
безопасность.

30 декабря стороны подписали соглашение о свободной 
торговле, в рамках которого продолжат торговые операции. 
При этом Великобритания останется вне юрисдикции судов 
ЕС.
В то же время британцы лишились права на постоянное место 
жительство и работу в странах ЕС.

В свою очередь граждане стран-членов ЕС смогут жить в 
Великобритании только в том случае, если будут соблюдены 
необходимые миграционные требования.

По-прежнему остается неопределенность в отношении того, 
что произойдет в банковском секторе и секторе услуг, 
которые занимают важное место в британской экономике.

KAYNAK : AA
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Trablus, Libya'da ateşkes konusunda 
Hafter'e inanmıyor

Bu, Sirte ve Jufra'daki Libya Silahlı Kuvvetlerinin 
Müşterek Harekat Komutanlığı tarafından bildirildi. 
Libya ordusu artık ateşkes anlaşmasının 
uygulanmasında ülkenin doğusundaki yasadışı silahlı 
grupların lideri Halife Hafter'e güvenmiyor.

Libya Silahlı Kuvvetleri Ortak Harekat 
Komutanlığı'nın Sirte ve Jufra'daki temsilcisi General 
Abdulhadi Dyrah, bunu Anadolu ajansına anlattı.
Dyrakh, "Müşterek Askeri Komite'nin 5 + 5 
formatındaki çabalarının bir parçası olarak varılan 
anlaşmaların şartlarına olan güvenimiz, özellikle 
paralı askerlerin ülkeden çekilmesi konusunda 
sarsıldı" dedi.

Karşı tarafı anlaşmanın uygulanmasına geri 
dönmeye ve "Libya halkının acılarına son vermeye" 
çağırdı.

Ortak Askeri Komite, her biri BM tarafından tanınan 
Libya Ulusal Mutabakat Hükümeti'nden beş temsilci 
ve ülkenin doğusundan yasadışı silahlı gruplardan 
oluşuyor. 5 + 5 formatındaki görüşmeler BM 
himayesinde gerçekleştirildi. KAYNAK : AA

В Триполи не верят Хафтару в 
вопросе перемирия в Ливии

Об этом сообщили в Командовании совместными 
операциями ВС Ливии в Сирте и Джуфре

Ливийская армия более не доверяет главарю 
незаконных вооруженных формирований с востока 
страны Халифе Хафтару в вопросе реализации 
соглашения о прекращении огня.

Об этом агентству «Анадолу» сказал представитель 
Командования совместными операциями ВС Ливии в 
Сирте и Джуфре генерал Абдулхади Дырах.

«Наша уверенность в приверженности условиям 
соглашений, достигнутых в рамках усилий 
Совместного военного комитета в формате 5+5, 
пошатнулась, в частности в вопросе вывода 
наемников из страны», - сказал Дырах.

Он призвал противоборствующую сторону вернуться 
к реализации соглашения и «положить конец 
страданиям ливийского народа».

В Совместный военный комитет входят по пять 
представителей от признанного ООН Правительства 
национального согласия Ливии и незаконных 
вооруженных формирований с востока страны. 
Переговоры в формате «5+5» проходили под эгидой 
ООН.

KAYNAK : AA

В России уже не считают США 
примером демократии
Председатель Госдумы: политическая система США не 
только закрыта, но и застыла в своем развитии

После событий, вызванных результатами выборов 
президента, ссылаться на нее как на образец демократии 
стало бессмысленным. Так считает председатель 
Государственной Думы России Вячеслав Володин, сообщает 
интернет-страница Госдумы.

Председатель Госдумы заявил, что события в США требуют 
серьезного анализа и оценки.

«Мы стоим на пороге переоценки стандартов, которые 
продвигаются Соединенными Штатами Америки, 
экспортирующими свое видение демократии и партийно-
политических систем по всему миру. Тем, кто в нашей 
стране любит ссылаться на их пример, тоже предстоит 
пересмотреть взгляды, выдаваемые за передовые», - отметил 
Володин.

Володин подчеркнул, что политическая система США не 
только закрыта, но и застыла в своем развитии порядка 70 
лет. «Две партии монопольно находятся у власти более века, 
не допуская к управлению страной другие политические 
силы», - сказал председатель Госдумы.

Türkiye diasporayı aktif olarak 
desteklemeye devam ediyor

Türk hükümetine bağlı Yurtdışı Diaspora ve Yurt Dışı Yurttaşlar 
Ofisi başkanı 2020 yılı sonuçlarını anlattı

Türk hükümetine bağlı Yurtdışı Diaspora ve Yurttaşlar Bürosu 
(YTB), koronavirüs salgınına rağmen yurt dışındaki yurttaşlara 
aktif olarak destek vermeye devam ediyor.

YTB başkanı Abdullah Eren bunu Anadolu ajansına anlattı.
Ona göre, departmanın 2020'deki faaliyetlerinin ana yönleri: 
koordinasyonun geliştirilmesi ve diasporayı desteklemek, yurttaşlar 
için Gençlik Okulları düzenlemek, tarihi mirası korumak ve 
Azerbaycan ve Libya için programları desteklemek oldu.

Eren, pandeminin başlangıcından bu yana salgınla mücadelede 
yurttaşları desteklediğini, tüm dünya için diasporayla çalışmanın bir 
örneği haline geldiğini vurguladı.
“2020'deki salgına rağmen yurttaşlarımıza yardım etmeye devam 
ettik. "COVID-19 salgını ile bağlantılı diasporaya işbirliği ve destek" 
programı çerçevesinde dünyanın 14 farklı ülkesinde 76 proje hayata 
geçirildi.
Yaklaşık 200 bin Türk için gıda ve hijyen ürünleri, maske ve eldiven 
sağladık ”dedi.

YTB Başkanı, 2019 yılı itibariyle 167 ülkeden 145.700 sakinin 
katılım için başvurduğu burs programına da dikkat çekti. Ona göre 
2020 yılında 172 ülkeden başvuru sayısı 156 bine ulaştı.
Eren, "Türkiye, yurtdışındaki milyonlarca vatandaşı ile birlikte emin 
adımlarla ilerlemeye devam ediyor" dedi.
KAYNAK : AA

Турция продолжает активную 
поддержку диаспоры
Глава Управления по делам диаспоры и соотечественников 
за рубежом при правительстве Турции рассказал об итогах 
2020 года

Управление по делам диаспоры и соотечественников за 
рубежом при правительстве Турции (YTB) продолжает 
активную поддержку соотечественникам за рубежом 
несмотря на пандемию коронавируса.

Об этом агентству «Анадолу» рассказал глава YTB Абдулла 
Эрен. По его словам, основными направлениями 
деятельности управления в 2020 году были: улучшение 
координации и поддержка диаспоры, организация 
Молодежных школ для соотечественников, сохранение 
исторического наследия, программы поддержки 
Азербайджана и Ливии.

С начала пандемии YTB поддерживало соотечественников в 
борьбе с эпидемией, став примером работы с диаспорой для 
всего мира, подчеркнул Эрен. «Несмотря на пандемию в 
2020 году мы продолжили помогать нашим 
соотечественникам. В рамках программы «Сотрудничества 
и поддержки диаспоре в связи с пандемией COVID-19» в 14 
разных странах мира были реализованы 76 проектов. Мы 
обеспечили продуктами питания и гигиены, масками и 
перчатками около 200 тыс. турок», - сказал он.

Глава YTB также привлек внимание к стипендиальной 
программе, на участие в которой по состоянию на 2019 год 
подали подали заявки 145 700 жителей 167 стран мира. По 
его словам, в 2020 году число заявок достигло 156 тыс. из 172 
страны.

«Турция вместе с миллионами соотечественников за 
рубежом продолжает уверенно идти вперед», - сказал Эрен. 
KAYNAK : AA

Rusya artık ABD'yi bir demokrasi 
örneği olarak görmüyor

Devlet Duması Başkanı: ABD siyasi sistemi sadece kapalı değil, 
aynı zamanda gelişiminde de donmuş durumda 
Cumhurbaşkanlığı seçimlerinin sonuçlarının yol açtığı 
olaylardan sonra ona demokrasi örneği olarak değinmek 
anlamsız hale geldi. 

Devlet Dumasının web sitesine göre, Rusya Devlet Duması 
Başkanı Vyacheslav Volodin öyle diyor.

Devlet Duması Başkanı, Amerika Birleşik Devletleri'ndeki 
olayların ciddi analiz ve değerlendirme gerektirdiğini söyledi.

“Demokrasi vizyonunu ve parti siyasi sistemlerini tüm 
dünyaya ihraç eden Amerika Birleşik Devletleri tarafından 
desteklenen standartları yeniden değerlendirmenin 
eşiğindeyiz. Ülkemizde kendi örneklerine atıfta bulunmaktan 
hoşlananlar, ileri sürülen görüşleri ileri olarak yeniden 
değerlendirmek zorunda kalacak ”dedi.

Volodin, ABD siyasi sisteminin sadece kapalı olmadığını, aynı 
zamanda gelişiminin yaklaşık 70 yıldır donmuş olduğunu 
vurguladı. Devlet Duması Başkanı, "İki parti, bir asırdan fazla 
bir süredir iktidar tekelinde bulunuyor ve diğer siyasi güçlerin 
ülkeyi yönetmesine izin vermiyor," dedi. KAYNAK: AA
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Başkent Platformu; ve Yerel Yönetimler Halk Meclisi 
Platformu Olarak Bizler “insanı yaşat ki, devlet 
yaşasın” anlayışını düstur edinmemiz hasebi ile siyasi 
partilerin şahsi görüşlerinden bağımsız, günlük politize 
olmuş siyasetten uzak, toplumun tüm katmanlarını 
kucaklayan bir anlayışa sahip olduğumuz kamuoyunca 
iyi bilinmektedir.

Ayrıca her iki Platformunda farklı görüş ve fikirlere de 
hep saygılı olduğu “devletin sahibi millettir” anlayışıyla 
her daim milletimizin yanında, 50-100- 200- 300 yıllık 
bir siyaset anlayışla faaliyetlerine aralıksız devam ettiği 
de iyi bilinmektedir.
Marifet iltifata tabidir sözünden hareketle, av. Hayati 
Karayol, beyefendiye insanı yaşat ki, devlet yaşasın 
anlayışına hizmetlerinden ötürü yönetim kurulu kararı 
ile üstün hizmet plaketini taktim ediyoruz. Başkent 
Platformu Genel Başkanı Kurt takdim ettiği plaketi 
bizzat okudu.

Plakette; "Sayın Avukat Hayati Karayol; Başkent 
Platformu Olarak Bizler, Tarihi Mirasımızdan Almış 
Olduğumuz Işık ve İlham Doğrultusunda "İnsanı -Yaşat ki, Millet 
Yaşasın" Anlayışına Hizmet Etme Maksadıyla Bir 
Araya Gelmiş Sivil Bir İnisiyatifiz. Zatıâliniz 
Misyonumuza Uygun Davranışlarından Beraberinde 
Hizmetlerinden Ötürü Yönetim Kurulu Kararı İle 
Üstün Hizmet Plaketine Layık Görülmüştür. "İnsan 
Odaklı" Hizmetlerinizden Dolayı Takdir ve Tebrik 
Ediyor, Örnek Davranışlarınızın Gelecek Nesillere 
Örnek Olmasını Diliyoruz.".
dedi

Karayol; “Yaptığımız hizmetler bugün bile halk 
nezdinde karşılık bulmakta”

Av. Hayati Karayaol şahsına takdim edilen bu üstün 
hizmet plaketine mahsuben onur duyduğunu ifade 
ederek "Söylendiği gibi marifet iltifata tabidir. Allah'ım 
nasip eyledi bizde zamanında Allah rızası için 
insanlara hizmet etme imkânı bulduk. Bu hizmetlerin 
inandığımız davamız ülkümüz nezdinde MHP sancağı 
altında olması manidardır. MHP’nin o zamanki adı 
MÇP’ nin Ülkücü camianın ilk belediye başkanı olma 
şerefine nail olduk. Ülkemiz, milletimiz ve davamız 
için çok çalıştık. Allah biliyor yaptığımız hizmetler 
bugün bile halk nezdinde karşılık bulmakta, başım dik 
olarak göğsümü gere gere memleketime 
gidebilmekteyim. Allah memleketime ve milletime 
sevgimi ve saygımı eksik etmedi. Halkımdan da hep 
karşılık buldum. Allah'ıma bin şükür. Bu plaketle 
şahsımı onure ettiniz bahtiyar ettiniz. Allah'ımda 
sizlerden razı olsun" dedi.

Eliri; “Verdiğiniz hizmetler gelecek nesillere ufuklar 
açacaktır”

Yerel Yönetimler Halk Meclisi Platformu Başkanı 
Prof. Dr. İsa Eliri ise; " Av. Hayati Karayol 
büyüğümüzün bölgemize, milletimize, davamıza ve 
ülkücü camiaya ve dolayısıyla ülkemiz ve Türk 
Milletine vermiş olduğu üstün hizmetlerden dolayı 
şükranlarımızı sunuyoruz. Verdiğiniz hizmetler 
gelecek nesillere ufuklar açacaktır. Allah'ım gençlere ve 
yeni nesillere sizlerin tecrübe ve hizmetlerinizi rehber 
eylesin. Sağlıklı ve hayırlı ömürler diliyorum" 

Merhum Alparslan Türkeş’in Yol ve Dava Arkadaşı Karayol'a Üstün Hizmet Plaketi

Tarihe İz Bırakanlar, 
Geçmiş Zamanda Geleceğe Işık Tutanlardır

Başkent Platformu ve Yerel Yönetimler Halk Meclisi 
Platformu Başkanlığının Almış Oldukları Ortak 
Karar ile 2020'in Son Hizmet Plaketini Kırıkkale 
E.Belediye Başkanı Av.Hayati Karayol'a Taktim
Ettiler.

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/ Başkent 
Platformu ve Yerel Yönetimler Halk Meclisi 
Platformu Başkanlığının Almış Oldukları Ortak 
Karar ile "İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın & Devletin 
Sahibi Millettir" Desturundan Yola Çıkarak 2020'in 
Son Hizmet Plaketini 1989-1994 Yılları Arasında 
MHP Kırıkkale Eski Belediye Başkanlığı Görevini 
Yapmış Olan Ülkücü Camianın Tanıdık 
Simalarından Merhum Alparslan Türkeş’in Yol ve 
Dava Arkadaşı Av. Hayati KARAYOL'a Takdim 
Ettiler.

Törende Av.Hayati Karayol, Başkent Platformu 
Genel Başkanı ve aynı zamanda Kırgızistan Fahri 
Konsolosu Dr. Mustafa Kurt, Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformu Genel Başkanı Prof. Dr. İsa Eliri, 
Hayati Karayolu’n oğlu Keçiören Belediye Başkan 
Yardımcısı Merih Karayol da hazır bulundular.

“Karayol;  26-03-1989 tarihinde % 24.7lik bir başarı 
sağlayarak MHP'nin ilk belediye başkanı seçilmişti” 
Av. Hayati Karayol 26-03-1989 tarihinde yapılan 
mahalli idareler seçimlerinde Milliyetçi Hareket 
Partisinden aday olmuş, Kırıkkale Merkezde o gün 
itibariyle 103. 821 seçmenin yer aldığı ve 94.257 
geçerli oyun 22.727 sini % 24.7lik bir başarı 
sağlayarak MHP'nin ilk belediye başkanı seçilmiştir.

O günün Türkiye'si 1991'e kadar süren ANAP 
iktidarının son bulduğu ve ANAP-SHP 
koalisyonlarının vuku bulduğu siyasi ve ekonomik 
istikrarsızlıkların olduğu ve bu çalkantıların 
fazlasıyla mahalli idarelere ve millete sirayet ettiği bir 
dönemdi.

Bu şartlarda MHP saflarından seçilen Karayol, 
ülkesinin içerisinde bulunduğu siyasi, ekonomik, 
toplumsal ve sosyal çalkantılara rağmen bölgesine, 
milletine, inandığı ülkü ve davaya dolayısıyla 
ülkesine üstün hizmetlerde bulunmuştur.

Kurt; “Marifet İltifata tabidir sözünden yola çıkarak 
sembolikte olsa bu plaketi Platformumuz adına 
zatıâlinize takdim ediyorum”

Plaket töreninde kısa bir konuşma yapan Kurt 
sözlerine şöyle başladı; Başkent Platformu olarak 
bizler, tarihi mirasımızdan aldığımız ışık ve ilham 
doğrultusunda ”insanı yaşat ki, devlet yaşasın” 
anlayışına hizmet etme maksadıyla bir araya gelmiş 
sivil bir inisiyatifiz.

Ecdadımız; insanı merkeze koyarak, ”insanı yaşat ki, 
devlet yaşasın” sözü ile insanın kutsallığını bilmiş, 
”yurtta barış dünyada barış” anlayışını bizlere miras 
bırakmıştır. Bizlerde Bu çerçevesinde barış ve 
kardeşliğe olan umut ve inancımız hiç yitirmedik.

Bizler “İnsanı Sadece İnsan Olarak Gören Ve Değer 
Veren Sivil Bir İnisiyatifiz.”

Ocak 2021 
 SİVİLİNİSİYATİF
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Наградная плакетка «За выдающиеся заслуги» вручена товарищу и соратнику покойного Алпарслана 
Тюркеша Карайолу

Те, кто оставили свой след в истории, из прошлого 
проливают свет в будущее!

Совместным решением Столичной платформы и 
Платформы народного совета местных управлений 
последняя наградная плакетка 2020 года вручена 
экс-мэру Кырыккале адвокату Хаяти Карайолу.

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу/ Совместным решением Столичной 
платформы и Платформы народного совета 
местных управлений, основываясь на концепции 
«Создай условия для людей, пусть государство 
процветает», последняя наградная плакетка 2020 
года вручена товарищу и соратнику покойного 
националиста Алпарслана Тюркеша, экс-мэру 
Кырыккале от MHP в 1989-1994 гг. адвокату Хаяти 
КАРАЙОЛУ. 

В церемонии приняли участие адвокат Хаяти 
Карайол, председатель Столичной платформы и 
почетный консул Кыргызстана в Турции д-р 
Мустафа Курт, председатель Платформы народного 
совета местных управлений проф. д-р Иса Элири и 
сын Хаяти Карайола, помощник мэра Кечиорена 
Мерих Карайол.

«26 марта 1989 года, набрав 24,7% голосов, Карайол 
был избран первым мэром от MHP»

На выборах в местные органы власти 26 марта 1989 
г. адвокат Хаяти Карайол был кандидатом от 
Партии националистического движения (MHP). В 
тот день в выборах в Кырыккале приняли участие 
103 821 избирателя, из которых 94 257 голосов были 
действительными. Получив 22 727 голоса, что 
составляет 24,7%, Карайол был избран первым 
мэром от MHP.

Турция того времени – это был период, когда 
правительство ANAP, просуществовавшее до 1991 
года, подошло к концу, образовалась коалиция 
ANAP-SHP, возникла политическая и 
экономическая нестабильность, и эти беспорядки 
распространились на местные органы власти и 
народ.

Избранный в этих условиях из числа МНР Карайол, 
несмотря на политические, экономические, 
общественные и социальные потрясения, в которых 
находилась страна, внес большой вклад и имел 
выдающиеся заслуги перед своим регионом, 
народом, делом и, соответственно, страной.

Курт: «Основываясь на пословице «Мастерство 
достойно похвалы», от имени нашей Платформы я 
вручаю Вам эту символичную наградную плакетку»

Во время своей краткой речи на церемонии 
вручения д-р Мустафа Курт сказал: «Мы как 
Столичная платформа в соответствии с 
полученным от нашего исторического наследия 
вдохновением и светом выбрали в свои цели 
служение концепции «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает».

Наши предки ставили человека в центр всего, 
ценили святость человека со словами «Создай 
условия для людей, пусть государство процветает» и 
оставили нам в наследство понимание «Мир в 
стране - мир во всем мире». В рамках этого мы 
никогда не теряли надежду и веру в мир и братство.

Мы - «гражданская инициатива, которая видит 
человека только как человека и ценит его».

Общественности хорошо известно, что Столичная 
платформа и Платформа народного совета местных 
управлений, принявшие как принцип понимание 
«Создай условия для людей, пусть государство 
процветает», являются независимой от личных 
взглядов политических партий, далеки от 
однодневной политизированности и имеют 
концепцию, которая охватывает все слои общества.

Кроме того, обе платформы всегда с уважением 
относятся к другим отличным от нас мнениям и 
видениям, всегда поддерживают народ с 
пониманием «Государство принадлежит народу» и 
непрерывно продолжают свою деятельность с 
политической концепцией на 50–100–200–300 лет.

Основываясь на пословице «Мастерство достойно 
похвалы», по решению нашего совета правления мы 
вручаем наградную плакетку «За выдающиеся 
заслуги» адвокату Хаяти Карайолу за его служение 
концепции «Создай условия для людей, пусть 
государство процветает».

Председатель Столичной платформы д-р Курт 
лично прочитал вручаемую им наградную плакетку.

На плакетке говорится: «Уважаемый адвокат Хаяти 
Каракол, Столичная платформа является 
гражданской инициативой, которая в соответствии 
с полученным от нашего исторического наследия 
вдохновением и светом выбрала в свои цели 
служение концепции «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает». За Ваши заслуги и 
образцовое поведение в соответствии с нашей 
миссией по решению нашего совета правления Вы 
были удостоены наградной плакетки «За 
выдающиеся заслуги». Мы поздравляем Вас и 
благодарим за Ваши заслуги, «ориентированные на 
человека». Мы желаем, чтобы Ваше образцовое 
поведение было примером для будущих 
поколений».

Карайол: «Осуществленные дела даже сегодня 
вызывают взаимность в глазах общественности»

Адвокат Хаяти Карайол, подчеркнув, что для него 
честь быть удостоенным этой награды, сказал: «Как 
уже отметили «Мастерство достойно похвалы». По 
воле Аллаха однажды у меня появилась 
возможность служить людям. Примечательно, что 
это служение было под флагом МНР в рамках дела, в 
которое мы верим. Мне выпала честь быть первым 
мэром от MHP, сообщества националистов, которое 
в то время называлось MÇP. Мы много работали 
ради нашей страны, нашего народа и нашего дела. 
Аллах знает, что наши осуществленные дела даже 
сегодня вызывают взаимность в глазах 
общественности, и я могу поехать в свой родной 
край с поднятой головой. Аллах не лишил меня 
моей любви и уважения к моей Родине и народу. Я 
всегда находил отклик у своих людей. Слава Аллаху. 
Этой наградой вы почтили меня и сделали меня 
счастливым. Да благословит вас Аллах».

Элири: «Ваши заслуги откроют горизонты для 
будущих поколений»
Председатель Платформы народного совета 
местных управлений проф. д-р Иса Элири сказал: 
«Мы выражаем благодарность уважаемому адвокату 
Хаяти Карайолу за его выдающиеся заслуги перед 
своим регионом, народом, делом, сообществом 
националистов и, соответственно, страной и 
тюркским миром. Ваши заслуги откроют горизонты 
для будущих поколений. Пусть Аллах сделает Ваш 
опыт и заслуги путеводителем нашей молодежи и 
новых поколений. Желаю здоровья и счастливой 
жизни».

Те, кто оставили свой след в истории, из прошлого 
проливают свет в будущее!

Мы - «гражданская инициатива, которая видит 
человека только как человека и ценит его».

Январь 2021  
Гражданская Инициатива
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SİBİRYA GÜNLÜKLERİ-I

Sibirya, ah Sibirya! Uzak, çok uzaklardaki diyâr olan Sibirya!
Masallar ve rüyalar âlemi, zorlu hayat ülkesi ve kışın bitmediği memleket…
Ve elbette bir zamanların sürgün yeri Sibirya!
Sürgün yeri olduğunu, 19. yüzyılın ünlü Kırgız halk şairlerinden, başka deyişle âşıklarından biri olan Toktogul Satılganov’dan biliyoruz (Kırgızlar, 
halk şairi için “akın” terimini kullanır). Nitekim aynı dönemin ünlü halk şairi Togolok Moldo, Toktogul Satılganov ile yaptığı bir atışmada onun 

Sibirya’ya sürgün edilişini dile getiriyor (Karşılıklı şiir söylemeye “atışma” denir, Kırgızlar buna “aytış” der):
 Aydalıp ketken Şıbırga  (Sürülüp giden Sibirya’ya)
Akın Tokom, amanbı?  (Akın Tokom esen mi?)
Calpı cardı-calçığa,             (Bütün fakir fukaraya)
Cakın Tokom, amanbı?  (Yakın Tokom esen mi?) 
Manaptar menen bastaşkan            Derebeyler ile savaşan)
Baatır Tokom, amanbı?   (Bahadır Tokom esen mi?)

Bu olay yazılı kaynaklarda da kayıt altına alınmıştır. Sibirya sürgünleri sadece bununla sınırlı değildir elbette. Tarihî kaynaklarda bu sürgünden çok 
sayıda insanın, hatta toplumların nasibini aldığını da biliyoruz. Yani tarih, Sibirya’yı bir sürgün yeri olarak anlatır bize. 
Ancak burada Sibirya sürgünlerinden bahsetmeyeceğiz zira bu husus apayrı bir alandır. Dolayısıyla bu hususu alanın uzmanlarına bırakmak 
gerektiği kanısındayız. Biz bu yazı dizimizde, Güney Sibirya’da bulunan Hakasya Özerk Cumhuriyeti’nde geçirdiğimiz bir yıl boyunca gezip 
gördüklerimizi kaleme almaya ve Hakas dili, kültürü, folkloru vb. gibi konularda bilgi vermeye çalışacağız. Biraz samimi, biraz bilimsel bir üslubu 
harmanlayıp, kıymetli okurla bunları paylaşmak niyetindeyiz. Yani yazı dizimizin konusunu Güney Sibirya’da etnik bir Türk topluluğu olan Hakaslar 
ve onların kültürü teşkil edecektir.

Peki, Hakaslar kimdir? Bu soruya net bir cevap vermek mümkün değildir zira burada Hakas etnisitesine mensup olarak bilinen insanların 
kendilerini tarif edişi de önem arz etmektedir. Bu manada saha araştırmalarımızda bu soruya çok farklı cevaplar aldığımızı ifade etmeliyiz. Mesela 
Göktürk, Türk, Moğol veya tarihin kadim haklarından olduğunu belirttikleri Hakas şeklinde tarif veya kabul bu soruların cevabı olarak dile 
getirilmiştir. Ne olursa olsun, Hakaslar bize yakındır, hatta bizdendir. Bundan ötürü Hakaslar arasında kendimizi hiç yabancı hissetmedik. Onlar da 
bizi kendilerinden biri olarak kabul ettiler. Bundan mütevellit bir yıl süren alan araştırmaları esnasında dağ başları ile taygalarda bu insanlarla çok 
vakit geçirdik.

Gelelim Hakaslara…
Araştırmacıların kahir ekseriyetine göre başta Hakaslar olmak üzere Yakut, Altay, Tuva, Şor vb. gibi Sibirya’daki birçok irili ufaklı toplum “Türk dilli 
halkları” teşkil etmektedir. Bu kapsamda Hakaslar hakkında çok kısa bilgi vermek gerekirse onların, bugün Güney Sibirya’nın az sayıdaki 
halklarından birini teşkil ettiğini belirtebiliriz. Hakaslar Abakan, Çulım, Yenisey nehirlerinin yukarı mecrasında kurulan ve 1930 yılında özerk bölge 
statüsüne kavuşan Hakasya Cumhuriyeti’nde yaşamaktadır.

2010 yılı nüfus verilerine göre 63.643 kişi olan Hakasların 2008 yılıyla karşılaştırılınca nüfuslarında bir gerileme olduğu gözlenmektedir. 
Yoğunluğunu Rus vatandaşların oluşturduğu Hakasya Özerk Cumhuriyeti’nde, Hakasların dışında Ukrayn, Alman, Belarus gibi farklı etnik halklara 
mensup gruplar da yaşamaktadır. Resmiyette Hıristiyanlığın Ortodoks mezhebine bağlı olan Hakasların esas itibariyle “Şamanist” kaldıklarını ve 
günümüzde de “şamanlık” geleneklerini devam ettirdiklerini ifade edebiliriz.

Hakasça, Türk dillerinden Uygur-Oğuz grubuna girmekte ve bazı açılardan Türkçeye yakınlık arz etmektedir. Örneğin Hakaslar çocuğa “pala” der, 
bizler bala deriz. Yine, Hakaslar balığa “palıh”, biz ise “balık” deriz. Burada bu ve benzeri sayamayacağımız kadar çok örnekten ötürü 
araştırmacılar, Hakasçayı Türk dillerinden biri olarak kabul ederler. Başka deyişle, Türkçe ve Hakasça hem söz dizimi (sentaks) hem de başka 
gramer kuralları açısından aynıdır ve ortak bir geçmişe dayanır. Esas itibarıyla Hakasların “Türk dilli” veya “Türk soylu” olarak kabul edilmesinin 
pek çok sebebi vardır. Ancak bunların içinden en önemli sebep dilin ortak olmasıdır. Yine görüştüğümüz pek çok insan ve hatta aydın dil 
benzerliğimizi vurgulamakta, soy açısından ise bir bağlantının olmadığını belirtmektedir. Bunun tersini vurgulayan, yani soy birliğine de işaret eden 
Hakaslar da vardır.

Günümüzde, Hakas dili ve Türkçe arasında çok fazla ortak ve benzer kelime var. Ancak eskiden bunların daha çok olduğundan hiç şüphe yok. 
Burada hemen tartışmalı olan bir hususa da dikkat çekmek istiyoruz. Orta Asya ve Sibirya’da yaşayan soydaşlarımızın dilini karşılamak üzere, 
lehçe, ağız, şive vb. gibi pek çok terim kullanılmakta ve bu husus bilimsel tartışmalara sebep olmaktadır. Bununla birlikte Türk lehçeleri için Hakas 
dili, Kırgız dili, Türk dili vs. gibi kullanımların olduğunu da belirtmek gerekiyor. Bazı görüşlerden hareketle bütün bu dilleri Türkçe olarak 
değerlendirmek yanlış olacaktır. Ancak Türkçe de dâhil olmak üzere bunların tümü için Türk dilleri tabirini kullanmanın daha doğru bir tanımlama 
olacağı kanaatindeyiz. Bunu söylerken, diğer Türk dillerine mensup bilim adamlarının da bakış açısını göz önünde bulunduruyoruz. Dahası, bilim 
dünyasında “Türk” ve “Turkic” kelimeleri birbirinden farklı terimler şeklinde anlaşılmaktadır. Belki bu yabancı tabiri yani “Turkic” ifadesini “Türklük” 
olarak ifade edebiliriz. Buna göre “Türk” deyince Türkiye Cumhuriyeti ve vatandaşları akla geliyor. “Turkic” terimiyle ise Türk menşeli bütün devlet 
ve toplumlar kastediliyor.

Malum, dil hususu her millet için çok önemlidir. Zira dil bir halkın, bir milletin kimliğinin oluşmasında, asimile olmasının engellenmesinde ve 
teknolojik açıdan ilerlemesinde en önemli unsurdur. Ayrıca dil bir halkın tarihinin, kültürünün temelini oluşturup, geleceğine yön verir. Eğer bir 
halkın kendi dili yok olursa bunların hiç biri gerçekleşmez.

Gelgelim Hakas dili konusuna, bizim tabirimizle Hakasça konusuna…
Bugün, maalesef, Hakaslar günlük yaşamlarında Rusçayı daha aktif kullanan ve giderek dillerini unutmaya başlayan Türk dilli bir etnik topluluğa 
dönüşmüştür. Belki bu ifade köylerdeki insanlar için net olarak ifade edilemeyebilir ancak şehirlerde yaşayan Hakaslar için bu cümle rahatlıkla 
kurulabilir. Elbette hayatın bir realitesi olarak Rusça köylere kadar girmiş ve her evde bu dil anlaşılmakta ve konuşulmaktadır. Zira bu hadise, bir 
zamanlar Sovyetler Birliği’nin, şimdiyse Rusya Federasyonu’nun hâkim olduğu neredeyse bütün Türk soylu ve Türk dilli halkların bir gerçeğidir. 
Buna rağmen Hakas dilinin şehirlerde tamamen unutulmadığını da anımsatmak gerekir. Neticede az da olsa şehirlerde Hakasçayı konuşmaya 
devam eden insanlar var. Yine de durumun vahim olduğunu dile getirmek gerekir.

Bugünkü yazıyı kısa bir hatıramızla noktalamak isteriz. Hakas Dil, Tarih ve Edebiyat Araştırmaları Enstitüsü’nde beraber çalıştığımız Nina Semenovna 
Maynogaşeva ve farklı kurumlardan bazı kişilerle Hakasya’nın kırsal kesiminde bulunan bir okulu ziyarete gitmiştik. Burada öğretmenler ve öğrencilere tavsiye 
mahiyetinde bize de söz hakkı verildi. Biz de özetle farklı dillerin öğrenilmesinin insanın, hatta toplumun gelişimi için ne kadar mühim olduğunu belirttik. Ancak bir 
halkın sürekliliğinde ve kültürle tarihinin yaşamasında ana dilin hayatî ehemmiyetine değinmek suretiyle kısa bir konuşma yaptık. 
Önümüzdeki yazıda Hakasça ve Türkçe arasındaki kültürel ve etimolojik açıdan ortak veya benzer olan bazı sözcükler var.
Sağlıcakla…

Prof. Dr. Abdulselam 
ARVAS

Ocak 2021 
 SİVİLİNİSİYATİF
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СИБИРСКИЙ ДНЕВНИК-I
Проф. д-р. Абдулселам АРВАС 

Сибирь, ах, Сибирь! Далекая, очень далекая земля – Сибирь!

Царство сказок и снов, страна нелегкой жизни и бесконечной зимы…

И, конечно же, бывшая когда-то местом ссылок Сибирь!

То, что она была местом ссылок, мы знаем от Токтогула Сатылганова, одного из известных кыргызских народных поэтов XIX века (Кыргызы называют 
народных поэтов «акынами»). Известный народный поэт того же периода Тоголок Молдо на поэтическом состязании с Токтогулом Сатылгановым 

говорит о его ссылке в Сибирь.  (Диалог-состязание акынов кыргызы называют «айтыш»):

Айдалып кеткен Шыбырга (Сосланный в Сибирь)

Акын Током, аманбы?  (Жив здоров ли акын Током?)

Жалпы жарды-жалчыга,  (Близкий ко всем беднякам)

Жакын Током, аманбы?  (Жив здоров ли Током?)

Манаптар менен басташкан, (Сражавшийся с манапами)

Баатыр Током, аманбы? (Жив здоров ли герой Током?)

Это событие также зафиксировано в письменных источниках. Разумеется, сибирские ссылки этим не ограничиваются. Из исторических источников 
мы знаем, что многие люди и даже общества пострадали от этих изгнаний. Таким образом, история описывает нам Сибирь как место для ссылок.

Однако здесь мы не будем говорить о сибирских ссылках, потому что это совершенно другой вопрос. Мы считаем, эту тему следует оставить 
специалистам в данной области. Мы в этой серии статей постараемся изложить то, что мы видели за год в Республике Хакасия в Южной Сибири, и 
рассказать о хакасском языке, культуре, фольклоре и др. Мы намерены поделиться этим с нашим уважаемым читателем, смешав немного душевного и 
немного научного стиля. Другими словами, предметом нашей серии статей будут хакасы, которые составляют этническую тюркскую общину в Южной 
Сибири, и их культура.

Итак, кто такие хакасы? На этот вопрос невозможно дать однозначный ответ, потому что здесь также важно, как представители этноса хакасов 
описывают себя. В этом контексте, следует констатировать тот факт, что в наших полевых исследованиях мы получили очень разные ответы на этот 
вопрос. Например, в ответах указывалось, что они являются гёктюрками, тюрками, монголами или хакасами, одним из древних общин в истории. Тем 
не менее, хакасы нам близки, они одни из нас. Поэтому мы никогда не чувствовали себя чужими среди хакасов. Они принимали нас как своих. Во 
время полевых исследований, которые длились год, мы много времени провели с этими людьми на горных вершинах и в тайге.

Итак, о хакасах…

По мнению подавляющего большинства исследователей, хакасы, якуты, алтайцы, тувинцы, шорцы и многие другие большие и малые общества в 
Сибири составляют «тюркоязычные народы». В этом контексте, если вкратце рассказывать о хакасах, можно сказать, что сегодня они представляют 
один из малочисленных народов Южной Сибири. Хакасы проживают в Республике Хакасия, которая была создана в верховьях рек Абакан, Чулым и 
Енисей и в 1930 году получила статус автономной области.

По данным о численности населения за 2010 год, хакасов зарегистрировано 63 643 человека, что говорит о сокращении численности по сравнению с 
2008 годом. В Республике Хакасия, где большинство составляют русские граждане, помимо хакасов, проживают также такие этнические народы, как 
украинцы, немцы и беларусы. Хакасы, официально входящие в православную общину христианства, на самом деле являются «шаманистами» и 
продолжают свои «шаманские» традиции и сегодня.

Хакасский язык входит в уйгурско-огузскую группу тюркских языков и в некоторых отношениях близок к турецкому. Например, хакасы называют 
ребенка «пала», мы – «бала». Также хакасы называют рыбу «палых», а мы – «балык». Из-за этих и многих других примеров, которые мы не можем здесь 
все перечислить, исследователи считают хакасский язык одним из тюркских языков. Другими словами, турецкий и хакасский языки одинаковы с точки 
зрения синтаксиса и других грамматических правил и имеют общую основу. Есть много причин, по которым хакасов считают «тюркоязычными» или 
«тюркского происхождения». Однако самая главная причина среди них - это общий язык. Опять же, многие люди, в том числе и интеллигенция, с 
которыми мы беседовали, подчеркивают наше сходство в языке, но заявляют, что нет никакой связи с точки зрения происхождения. Есть и хакасы, 
которые подчеркивают обратное, то есть указывают на общий род.

В нынешнее время в хакасском и тюркском языках есть много общих и схожих слов. Но нет сомнений, что в прошлом их было больше. Здесь мы 
хотели бы обратить внимание на один момент, который сразу вызывает споры. Касательно языков наших родственных общин из Центральной Азии и 
Сибири используется много таких терминов, как диалект, акцент, говор, и этот вопрос вызывает научные споры. Кроме этого, следует отметить, что по 
отношению к тюркским диалектам используются такие обозначения, как хакасский язык, кыргызский язык, турецкий язык и т.д. Исходя из некоторых 
мнений, было бы неправильно считать все эти языки турецким. Мы считаем, что использование для всех этих языков, включая турецкий, термина 
«тюркские языки» было бы более точным определением. Указывая на это, мы учитываем точку зрения ученых, говорящих на других тюркских языках. 
Более того, в научном мире слова «Türk» и «Turkic» понимаются как разные термины. Скорее всего, можно сказать, что этот иностранный термин 
«Turkic» обозначает «тюркскость». Соответственно, когда мы говорим «Türk», на ум приходят Турецкая Республика и турецкие граждане. А под 
термином «Turkic» имеются в виду все государства и общества тюркского происхождения.

Как известно, вопрос языка очень важен для каждого народа. Потому что язык - самый важный фактор в формировании идентичности людей, 
технического прогресса и предотвращении ассимиляции. Кроме того, язык составляет основу истории и культуры народа и определяет его будущее. 
Ничего из этого не будет, если родной язык народа исчезнет.

Рассмотрим хакасский язык, вопрос хакасского языка с нашей точки зрения…

Сегодня, к сожалению, хакасы превратились в тюркоязычную этническую общину, которая в своей повседневной жизни более активно использует 
русский и постепенно забывает свой родной язык. Возможно, это не совсем касается людей в деревнях, но точно затрагивает хакасов, живущих в 
городах. Конечно, как реальность жизни, русский язык вошел в деревни, его понимают и на нем говорят в каждом доме. И эта ситуация - реальность 
почти всех тюркоязычных народов, в которых когда-то господствовал Советский Союз, а теперь - Российская Федерация. Однако следует отметить, 
что хакасский язык в городах не забыт полностью. Ведь в городах есть некоторые люди, которые продолжают говорить на нем. Тем не менее, следует 
подчеркнуть, что сложившаяся ситуация ужасна.

Завершим сегодняшнюю статью кратким воспоминанием. Мы посетили школу в сельской местности Хакасии вместе с Ниной Семеновной 
Майногашевой, с которой мы работали в Хакасском институте языка, истории и литературы, и несколькими людьми из разных учреждений. Здесь нам 
дали слово, чтобы мы поделились советом для учителей и учеников. В своей краткой речи мы отметили, насколько важно изучение разных языков для 
развития людей и общества в целом. Тем не менее, мы также подчеркнули жизненно важное значение родного языка для преемственности народа и в 
жизни культуры и истории.

В следующей статье мы расскажем о словах, которые являются культурно и этимологически общими или схожими в хакасском и турецком языках.

Будьте здоровы…

Январь 2021 
Гражданская Инициатива

Prof. Dr. Abdulselam 
ARVAS
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Türkiye Cumhuriyeti Devlet Başkanı 
Recep Tayyip Erdoğan beyefendinin 
liderliğinde Türk Milletinin desteği 
sayesinde, Azerbaycan halkının 
Karabağ davasına sahip çıkarak 
maddi ve manevi destek vermenin 
yanı sıra  iki devlet bir millet olarak 
küresel güçlere karşı cesur ve kararlı 
duruş sergileyerek bu esaret 
beraberinde işgal son bulmuştur.

Karabağ'da doğmuş büyümüş, 
Karabağlı bir Türk kadını olarak, Türk 
Dünyası analarının namusunu, iffetini, 
mahremini ayağa kaldıran,  
şehitlerimizin ruhunu şad eden, hak 
ve adaletin tecelli etmesine vesile 
olan Türk milletine, Türk Devletine 
şükran mahiyetinde bu karar 
alınmıştır. Azerbaycan Kadınları 
Kültür Merkezi derneği başkanlığı 
olarak;  tarihe iz bırakanlar anısına 
şükran ve minnet emaresi olarak 
üstün hizmet plaketini en kısa 
zamanda Türkiye Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’a takdim edeceğimizi sizler 
aracılığıyla kamuoyuna bu vesile ile 
duyuruyoruz.

Dünyada etkin olarak vücut bulan 
ermeni lobisi ve diasporasına, 
karşısında iki devlet bir millet anlayışı 
bu zaferin kazanılmasında çok büyük 
katkısı olmuştur. Askeri başarının 
yanında günümüz dünyasında az 
rastlanan başarılı bir diplomasi örneği 
göstererek masada da muvaffakiyet 
sağlayan iki devletin liderleri Erdoğan 
ve Aliyev’e beraberinde  bu güzel 
tarihi neticeyi bizlere yaşatan 
ordularımıza ve tüm diplomatlarımıza 
ayrıca şükranlarımızı arz ediyoruz.

Ahmedova, İstiklalimiz ve istikbalimiz 
için toprağa düşmüş tüm 
askerlerimize Allahtan rahmet 
gazilerimize acil şifalar diliyoruz dedi..

Наградная плакетка «За 
выдающиеся заслуги» в 
память тех, кто оставил  
след в истории, вручена 
президенту Реджепу 
Тайипу Эрдогану

культурных центров Азербайджана 
решением управленческого совета №17 от 
10.12.2020 года удостоила президента 
Турецкой Республики Реджепа Тайипа 
Эрдогана награде «За выдающиеся заслуги» в 
память тех, кто оставил свой след в истории.
Председатель Ассоциации Джевахир 
Ахмедова рассказала нашей газете о 
причинах их решения касательно вручения 
президенту Эрдогану награды за 
выдающиеся заслуги.
В результате консультаций и полученной 
поддержки от руководства Ассоциации 
женских культурных центров Азербайджана, 
председателя Столичной платформы д-р 
Мустафа Курт и представителей более 1200 
братских конфедераций, федераций, фондов 
и ассоциаций, которые поверили в 
основополагающую философию Столичной 
платформы «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает» и посвятили 
себя этой миссии, управленческий совет 
Ассоциации женских культурных центров 
Азербайджана принял решение вручить 
президенту Турецкой Республики Реджепу 
Тайипу Эрдогану награду «За выдающиеся 
заслуги» в память тех, кто оставил свой след 
в истории.

Свою речь Джевахир Ахмедова продолжила 
следующим образом: «В течение почти 30 лет 
Карабах и другие азербайджанские 
поселения несправедливо и необоснованно 
находились под оккупацией узурпатора 
Армении. Эта ситуация, естественно, стала 
кровоточащей раной для Азербайджана и 
всего тюркского мира.

Под руководством президента Турецкой 
Республики Реджепа Тайипа Эрдогана и при 
поддержке турецкого народа была оказана 
материальная и моральная поддержка 
азербайджанскому народу в деле Карабаха и в 
рамках понимания «Два государства – одна 
нация» была продемонстрирована смелая и 
решительная позиция против глобальных сил, в 
результате чего был положен конец оккупации.

Я – тюркская женщина, родившаяся и 
выросшая в Карабахе. Это решение было 
принято в знак признательности турецкому 
народу и турецкому государству, которые 
возвышают честь и целомудрие матерей 
тюркского мира, чествуют дух наших погибших 
солдат и способствуют проявлению истины и 
справедливости.

Как руководство Ассоциации женских 
культурных центров Азербайджана мы с 
помощью вас объявляем общественности, что в 
кратчайшие сроки мы вручим президенту 
Турции Реджепу Тайипу Эрдогану наградную 
плакетку «За выдающиеся заслуги» в знак 
благодарности и признательности в память о 
тех, кто оставил свой след в истории.

Понимание «Два государства - одна нация» 
внесло большой вклад в победу в борьбе с 
армянским лобби и его диаспорой, которые 
активно действуют в мире.

Мы хотели бы выразить нашу признательность 
лидерам двух государств Эрдогану и Алиеву, 
которые помимо военных успехов также 
показали отличный пример дипломатии на 
переговорах, что редко встречается в 
современном мире, а также нашим армиям и 
всем нашим дипломатам, которые принесли 
нам этот прекрасный исторический результат.

Мы просим милости Аллаха всем нашим 
солдатам, павшим за нашу независимость и 
наше будущее, и желаем скорейшего исцеления 
всем нашим раненым солдатам». 

Ocak 2021 
 SİVİLİNİSİYATİF

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan'a Tarihe 
İz  Bırakanlar Anısına 
Üstün Hizmet Plaketi

ANKARA( Sivil İnisiyatif) Zeliha 
SORKUNLU / Azerbaycan Kadınları 
Kültür Merkezi Derneği Yönetim 
Kurulu 10.12.2020 Tarih  (17) Sayılı 
Yönetim Kurulu Kararı İle Türkiye 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’a “Tarihe İz 
Bırakanlar Anısına Üstün Hizmet 
Plaketi” Taktim Etme Kararı Aldı.

Dernek başkanı Cevahir Ahmedova,  
Başkan Erdoğan’a üstün hizmet 
plaketi taktim kararının nedenlerini 
gazetemize açıkladı.

Azerbaycan Kadınları Kültür Merkezi 
Derneği başkanlığı olarak ilk başta  
Başkent Platformu genel başkanı 
Dr. Mustafa Kurt Beraberinde 
Başkent Platformunun kuruluş 
felsefesi ‘’insanı yaşat ki, devlet 
yaşasın’’  inanmış misyonuna gönül 
vermiş 1200’ü aşkın kardeş dernek, 
vakıf, federasyon, konfederasyon 
temsilcilikleri ile birlikte 
istişarelerimiz ve  aldığımız destekle 
neticesinde Azerbaycan Kadınları 
Kültür Merkezi derneğine desteği 
yönetim kurulu olarak  Türkiye 
Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan’a “Tarihe İz 
Bırakanlar Anısına Üstün Hizmet 
Plaketi” taktim etme kararı alınmıştır.

Cevahir Ahmedova sözlerine şöyle 
devam etti;  yaklaşık 30 yıldır 
Azerbaycan’a ait Karabağ 
beraberinde yerleşim yerleri haksız 
ve mesnetsiz olarak haydut devlet 
Ermenistan tarafından işgal 
altındaydı. Bu durum haliyle 
Azerbaycan ve Türk dünyasının 
kanayan bir yarası haline gelmişti.
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Nur-Sultan, Türk dili konuşan ülkelerle 
ilişkilere özel önem veriyor
Kazakistan Dışişleri Bakanı ülkenin son bir yıldaki dış 
politikasını değerlendirdi

Kazakistan, Türk dili konuşan ülkelerle ilişkilerin 
geliştirilmesine büyük önem vermektedir. Kazak Dışişleri 
Bakanı Muhtar Tleuber, Kazakstanskaya Pravda ile yaptığı 
röportajda bunu söyledi.

Tleuberdi, bugün Kazakistan'ın çoklu vektörü genişletmeye ve 
dostluk ilişkilerini güçlendirmeye dayalı dış politikasının ciddi 
ve güvenilir bir ortak olduğunu kanıtladığını söyledi.

Bakan, geçen yılın tüm dünya için ciddi bir sınav haline 
geldiğini ve bu koşullarda Türkçe konuşan ülkelerin 
koronavirüs pandemisine karşı mücadelede güçlerini 
birleştirmeye hazır olduklarını da anımsattı.

Dışişleri Bakanı, "Kazakistan geleneksel olarak, ülkemizin 
ortak bir tarih, akraba diller ve kültürlerle birleştiği, Türk dili 
konuşan ülkelerle ilişkilerin geliştirilmesine büyük önem 
veriyor" dedi.
KAYNAK : AA

Нур-Султан придает особое значение 
связям с тюркоязычными странами

Глава МИД Казахстана дал оценку внешней политике 
страны за минувший год

Казахстан придает большое значение развитию отношений с 
тюркоязычными странами. Об этом в интервью 
«Казахстанской правде» сказал министр иностранных дел 
Казахстана Мухтар Тлеубер.

На сегодня внешняя политика Казахстана, основанная на 
расширении многовекторности и укреплении 
дружественных отношений, свидетельствует о том, что он 
является серьезным и надежным партнером, отметил 
Тлеуберди.

Министр также напомнил, что прошедший год стал 
серьезным испытанием для всего мира, и в этих условиях 
тюркоязычные страны продемонстрировали готовность 
объединять усилия в борьбе с пандемией коронавируса.

«Казахстан традиционно придает большое значение 
развитию отношений с тюркоязычными странами, с 
которыми нашу страну объединяют общая история, 
родственные языки и культуры», - подчеркнул глава МИД.
KAYNAK : AA

Özbekistan, Kazakistan ve ABD Orta Asya'daki projeler için 1 milyar 
dolar toplayacak

Bişkek, 07.01.21 / Kabar / . Özbekistan, Kazakistan ve Amerika Birleşik Devletleri hükümetleri bir Orta Asya 
Yatırım Ortaklığı kurulduğunu duyurdu. İlgili ortak bildirinin metni 7 Ocak'ta “

Açıklamada, bu girişimin bir parçası olarak Özbekistan Yatırım ve Dış Ticaret Bakanlığı, Astana Uluslararası 
Finans Merkezi ve ABD Uluslararası Kalkınma Finans Kurumu (DFC), beş yıl içinde en az 1 milyar dolar 
çekmek için her türlü çabayı gösterecek.

Açıklamada, Orta Asya Yatırım Ortaklığı'nın "uluslararası altyapı kalite standartlarını örnekleyen ve kapsayıcı, 
şeffaf ve sürdürülebilir yatırımı teşvik eden" özel sektör öncülüğündeki projeleri destekleyeceği belirtildi. Bunu 
yaparken, ortaklar projelerin başarısını ve olumlu etkisini en üst düzeye çıkaracak ve bölgedeki ek özel yatırımı 
harekete geçirecek.

Orta Asya Yatırım Ortaklığı, C5 + 1 platformu (Orta Asya Ülkeleri - ABD) üzerinden çalışacak. Bu girişim, 
Orta Asya'daki her ülkeyi daha güçlü ve daha müreffeh hale getirmek için artan ticaret, gelişme ve sinerji 
fırsatlarını değerlendirmeye çalışacak. Bölge, COVID-19 salgınından kaynaklanan ekonomik darboğazdan 
kurtulmaya çalışırken, bu tür bir işbirliği ve direnç her zamankinden daha önemli hale geliyor ”denildi.

DFC, bölgesel projeleri desteklemenin yanı sıra, Özbekistan Yatırım ve Dış Ticaret Bakanlığı ve Astana 
Uluslararası Finans Merkezi ile ikili mutabakat anlaşmaları imzalayarak Orta Asya'daki ikili ortaklığını 
derinleştirmeye devam edecek.  KAYNAK : “ Gazeta . uz " 

Узбекистан, Казахстан и США привлекут $1 млрд для проектов в 
Центральной Азии

Бишкек, 07.01.21 /Кабар/. Правительства Узбекистана, Казахстана и США объявили о создании 
Центральноазиатского инвестиционного партнерства. Текст соответствующего совместного заявления был 
распространен 7 января, передает «Газета.uz».

В рамках этой инициативы Министерство инвестиций и внешней торговли Узбекистана, Международный 
финансовый центр «Астана» и финансовая корпорация международного развития США (DFC) приложат все 
усилия для привлечения не менее 1 млрд долларов в течение пяти лет, говорится в тексте заявления.

Центральноазиатское инвестиционное партнерство будет продвигать осуществляемые под руководством 
частного сектора проекты, «которые являются примером международных стандартов качества инфраструктуры 
и способствуют инклюзивным, прозрачным и устойчивым инвестициям», отмечается в заявлении.

При этом партнеры будут максимально способствовать успеху и позитивному воздействию проектов и 
мобилизовывать дополнительные частные инвестиции в регион.

Центральноазиатское инвестиционное партнерство будет работать через платформу C5+1 (Страны Центральной 
Азии — США). «Данная инициатива будет стремиться использовать возможности для увеличения торговли, 
развития и взаимодействия, чтобы сделать каждую страну в Центральной Азии сильнее и процветающей. По 
мере того, как регион стремится оправиться от экономических последствий пандемии COVID-19, такое 
сотрудничество и устойчивость становятся еще более важными, чем когда-либо», — подчеркивается в заявлении.

Помимо поддержки региональных проектов, DFC продолжит углублять свое двустороннее партнерство в 
Центральной Азии путем подписания двусторонних меморандумов о взаимопонимании с Министерством 
инвестиций и внешней торговли Узбекистана и Международным финансовым центром «Астана».

Январь 2021
 Гражданская Инициатива
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DEĞİŞEN DÜNYA-İTTİFAKLAR VE TÜRKİYE

Biraz geçmişe gidelim ve dünyaya siyasi ve ekonomik anlamda hükmetme mücadelesinin son yüzyıldaki geçmişine bir göz atalım. Bu 
mücadelenin, 20. Yüzyılın başından itibaren zaman zaman doğrudan emperyalizm üzerine kurulu biçimde gerçekleştiğini görmekte-yiz. 
Sonra bu mücadele, bir dönem kapitalist ve sosyalist sistemlerin ça-tışması biçiminde kurgulandı. Son dönemlerde ise dolaylı 
emperyalist düşünce çerçevesinde ve ittifaklar düzleminde bir güç mücadelesi biçiminde gerçekleşiyor. Bu müca-dele, özellikle 
dünyadaki doğal ve iktisadi kaynaklar ile enerjiyi kont-rol etme alanında yoğunlaşıyor.

20. yüzyılın ortalarında, İkinci Dünya Savaşından galip çıkan ABD ve Sovyetler Birliği, dünyayı iki ku-tuplu hale getirmişti. Bu kutupla-rın
merkezinde sözkonusu iki ülke vardı ve çevrelerinde her iki ülkeyi destekleyen çok sayıda müttefik yer alıyordu. Türkiye, doğuda doğ-
rudan Sovyetler Birliği’yle batıda ise bu ülkenin öncülüğünü yaptığı “Doğu Bloğunda” yer alan mütte-fiki Bulgaristan’la komşu idi. Tam
arada kalmıştı Türkiye aslında. Bir tarafta ABD diğer tarafta komşusu Sovyetler Birliği vardı. Türkiye her ne kadar sosyalist sistemi
benim-semeyip kurulan blok içerisinde yer almadıysa da Sovyetler Birliği ile düşman da olmadı. Bununla birlikte sosyalist blok
karşısında bir güç olmak için kurulan Kuzey Atlantik Paktı Örgütüne (NATO) üye oldu ve ABD’nin bir müttefiki duruşunu da korudu.
İlerleyen yıl-larda ülkenin bulunduğu stratejik konum, beklenen ekonomik ve sosyal sıçramaları yapmasına maniolmaya devam
ediyordu. Türkiye, enerjisini sürekli yapay olarak üre-tilen iç meselelerine harcıyordu ve zaman kaybediyordu.

1991 yılında Sovyet Sosyalist Cumhuriyetleri Birliği Devlet Baş-kanı Mihail Gorbaçov’un istifası sonrasında müttefikler ittifaktan ayrılıyor, 
kendi bağımsızlıklarını ilan ediyorlardı. Bu dönemde Sov-yetlerin merkezinde Rusya kurulu-yor ve yeni devlet dağılan birliğin doğurduğu 
ekonomik, sosyal ve sistemsel sorunlarıyla mücadeleye başlıyordu. Bu durum, 20. Yüzyılın son on yılı ve 21. Yüzyılın başlarında bir 
anlamda ABD’nin merkezinde olduğu tek kutuplu bir dünya kurulmasına yol açıyordu.

Aynı dönemde, Avrupa da ittifak çalışmalarına odaklanmaya başlamıştı. Çünkü her ülke tek başına bu koskoca gezegene hâkim 
olmanın ve dimdik ayakta kalmanın ne kadar zor olduğunu iyice anlamıştı. Dolayısıyla artık Alman Fransızla, Fransız İngilizle, İngiliz 
Almanla ya da diğer Avrupa ülkeleriyle kavgaya tutuşmamalıydı. Birlik olunmalı, ekonomik ve siyasi güç birlikte elde edilmeliydi. 1990 
yılında Berlin Duvarı yıkılıp Doğu ve Batı Almanya birleşince, Avrupa ülkelerinin ittifak arayışı da hız kazandı. 1992 yılında imzalanan 
Maastricht Antlaşması ile biz artık “Avrupa Birliği”’yiz dediler ve belirledikleri Kopenhag kriterlerini tüm üye ve aday ülkeler için 
uygulanması zorunlu hale getirdiler. Özellikle son 20 yılda üye sayısını 28’e çıkardılar; ortak para, ortak savunma, ortak eğitim, ortak dış 
siyaset gibi önemli kararları hayata geçirdiler. Merkez Bankalarını kurdular ve kendi iktisadi örgütlenmelerini devreye soktular. Türkiye 
ise ilk olarak 1987 yılında bu birliğe “tam üyelik” müracaatını yapmıştı. Avrupa Birliği’ne aday-lık süreci, demokratikleşme başta olmak 
üzere Türkiye’ye bazı kaza-nımlar sağladıysa da, bu dönemde de yine Avrupa Birliği’nin komşu-su ve aday ülke sıfatı ile beklenen 
sıçramayı gerçekleştiremedi. Hatta demokratikleşmenin ölçüsü kaçtı ve ülkenin üniter yapısı sorgulanmaya başlandı. Yani ittifak 
arayışları yine sonuç vermemişti (En azından şu ana kadar vermedi!).

Avrupa Birliğinin kurulması ile birlikte, dünya tek kutuptan çift kutuba doğru seyir izlemeye başlıyordu. 21. yüzyılla birlikte dünyanın 
doğusunda da bir hareketlilik göze çarpmaktaydı. Rusya, adeta Pers mitolojisindeki Simurg Efsanesinde kendi küllerinden doğan 
Zümrüdü Anka kuşu gibi yeniden güç kazanıyordu. Buna Çin’in üretimdeki önlenemeyen gücü, Hindistan’ın büyük nüfusu ve ar-ge ile 
bilişim alanlarındaki başarıları, Brezilya’nın ekonomik performansı eklenince ortaya yeni bir ekonomik ve siyasi güç çıkıyordu. Bu ülke 
grubu, yanlarına Güney Afrika Cumhuriyetini de alarak artık biz de bir ittifakız

(BRICS) diyorlardı. Atalarımızın da dediği gibi “Bir elin nesi var, iki elin sesi var” prensibi yine hayat buluyordu. Tek kutuplu dünya, 
doğudaki yükselişle birlikte belki de üç kutuplu bir mekanizmaya dönüşmekteydi.

Son gelişmeler, hatta onun da ötesinde Arap ülkeleri arasındaki işbirliğinin genişlemesi ve Arap Birliğinin kurulması, Türk Birliği 
konusunda başta Uluslararası Türk Kültürü Teşkilatı (TÜRKSOY) ve Turan Ordusunun oluşturulması olmak üzere atılan adımlar bölge-
sel ve küresel dengeler üzerinde etkili olacak gibi görünüyor. Kişi-sel olarak bu gelişmeler içerisinde beni en çok heyecanlandıran, enerji 
koridoru üzerinde söz sahibi olan Türk Devletleri arasındaki ilişkilerin gelişiyor olması. Bu yakınlaşmanın hızlanarak devam etmesi, 
bölgede baş gösteren istikrarsızlık sorununa da çözüm olabilecektir.

Söz konusu dönüşümün küresel ekonomi üzerindeki etkisi de yakın zamanda hissedilebilecektir. Dünyada şu anda güçlü olarak kabul 
edilebilecek dolar ve avro olmak üzere iki farklı para birimi bulunmakta. BRICS ülkelerinin de bankalarını kurmaları ve ortak para 
birimine geçme düşünceleri, bu iki para birimine güçlü bir rakip çıkaracağa benziyor. Bunun ya-nında yakın gelecekte Arap Birliği 
ülkelerinin de para birimlerini birleştirmeleri olası. Türk Dünyasın-da da işler yavaş ilerlese de adım-lar sağlam atılıyor. Yani dünya, 
özellikle iktisadi açıdan birlikler temelinde bir yapılanmaya gidiyor.

Peki, bu dönemde Türkiye nasıl bir tavır takınıyor? Yine ABD’ye ya-kın, Avrupa Birliği adaylığı süren, doğuyla da iletişimini koparmayan 
bir anlayış hâkim ülke yönetimin-de. Ancak Türkiye’nin dostu olan ülkeler, uluslararası ilişkilerde hep “ben kazanayım Türkiye kaybet-
sin” stratejisi güdüyor. Oysa uzun vadeli ve sağlam ilişkiler “kazankazan” stratejisi üzerine kurulduğunda başarılı olabilmektedir.

“Türkiye’nin dostu olan ülkeler, uluslararası ilişkilerde hep “ben kazanayım Türkiye kaybetsin” stratejisi güdüyor. Oysa uzun vadeli ve 
sağlam ilişkiler “kazan-kazan” stratejisi üzerine kurulduğunda başarılı olabilmektedir.”

Şimdi geldiğimiz noktada son yüz-yıldaki gelişmeler dikkate alındı-ğında Türkiye’nin de sanırım artık taraf olması gerekecek. Aksi halde, 
bu coğrafyada yaşanan gelişmeler ülkeyi daha da zor duruma soka-cak. Bir yandan bölgede PKK ve uzantılarına diğer yandan DAEŞ 
(IŞİD) gibi terör örgütlerine güç kazandırılması, aleyhte hazırlanan projeler, toplumu gelecekle ilgili karamsarlığa sürüklüyor. Dost olduğu 
varsayılan ülkeler ya da ittifaklar, her fırsatta Türkiye’nin arkasından kuyusunu kazıyorlar. Aday diyorlar, asil yapmıyorlar ve dış siyasette 
kaybeden çoğu zaman Türkiye oluyor. O zaman Türkiye’de bu dünyada artık bir-den fazla kutup olduğunu ve farklı ittifakların da 
gündeme gelebile-ceğini tüm dostlarına hissettir-meli; ülkeyi geleceğe taşıyabilecek sağlam ve güçlü ittifaklar arayışı içerisinde olmalıdır. 
Hangi ittifak derseniz, bunun cevabı da geçmiş bilgiler, geleceğe ilişkin öngörüler ve devletlerarası ilişkiler göz önün-de bulundurularak 
verilmesi ge-reken hayati önemde kararlardır. Türkiye’nin gelecekteki konumu da bu konuda alacağı kararlara bağlıdır.
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Меняющийся мир - союзы и Турция.

Страны, которые являются друзьями Турции, преследуют стратегию в международных отношениях “ Я выигрываю, турция проигрывает.” 
Тем не менее долгосрочные и стабильные отношения могут быть успешными при принятии стратегии “Победа-Победа”.

Давайте на немного вернемся к историии взглянем на политический мир и на правила борьбы в экономическом плане прошлого 
столетия.

Мы видим, что эта борьба идет с начала 20 века и время от времени происходит на борту империализма. После этой борьбы какое то 
время формат конфликтов был между капиталистической и социалистической систем . В последнее время это происходит, как борьба за 
власть в рамках империалистического мышления и на уровне союзов. Особенно эта борьба сосредоточена в области управления 
энергетикой, природными и экономическими ресурсами мира. В середине 20-века победители во второй мировой войне США и 
Советский Союз поделили мир на два лагеря. В центре этих лагерей были вышеуказанные две страны, а вокруг были союзники 
поддерживающие каждую из двух стран. На востоке Турция на прямую граничила с Советским Союзом, а на западе с пионером этой 
страны и союзником Болгарией, который был в «Восточном блоке». С одной стороны, были США, а с другой, союзник Советский Союз. 
Турция не приняла социалистическую систему и не была участником блока, но и врагом Советского Союза не являлась. Вместе с этим 
Турция стала участником Организации Североатлантического договора (НАТО) и защищала интересы союзника США. В ближайшие года

стратегический режим страны продолжал препятствовать ожидаемым экономическим и социальным прыжкам. Турция растрачивала 
свою энергию на искусственно созданные проблемы и теряла время. После отставки генерального секретаря ЦК КПСС Михаила 
Горбачёва, страны-союзники выходят из Союза и объявляют о своей независимости. В этот период на территории старого Советского 
Союза основывается Россия и начинает бороться с экономическими, социальными и системными проблемами порожденные 
разрушившимся союзом. Это позволило создать однополярный мир с центром, в виде США, в последние десятилетия 20-века и начала 
21века. В те же времена Европа начала концентрировать свое внимание на работах по созданию альянса. Так как все поняли, что 
управлять в одиночку столь огромной планетой и прямо оставаться на ногах очень трудно. Вот поэтому отныне немец с французом, 
француз с англичанином, англичанин с немцем или кто-нибудь из других европейских стран не могли воевать между собой. Союз должен 
был создасться; экономическая и политическая силы должны были достичь вместе. После падения Берлинской стены и объединения 
Западной и Восточной Германии в 1991-году европейские страны ускорили поиск союзников. В 1992-году подписанием Маастрихтского 
договора они объявили себя Европейским Союзом и сделали обязательными для всех стран участников Копенгагенские критерии. За 
последние 20 лет число стран участников выросло до 28; они осуществили такие важные решения, как общая валюта, общая защита, 
общее образование, общая внешняя политика. Построили центральные банки и внедрили свои экономические организации. В 1987-году 
Турция впервые подала заявление на «полное членство».

Процесс кандидатуры на членство в Европейский Союз предоставила некоторые достижения в демократизации Турции, но явных 
прыжков в развитии как страны соседа ЕС и страны кандидата не наблюдалось. Напротив, пропала единица измерения демократизации и 
унитарная структура страны стала подвергаться сомнению.

То есть поиски союзников опять не дали результатов, по крайней мере до сих пор. С созданием ЕС мир начал превращаться из 
однополярного в биполярный.

С приходом 21-века начались уловимые глазу движения на востоке планеты. Россия набирала силу словно изумрудная птица феникс, 
возрождающаяся из пепла, упомянутая в персидской мифологии. Если к этому добавить неимоверную производительную силу Китая, 
огромное население Индии и её научноисследовательские достижения в сфере инновационных технологий, экономические достижения 
Бразилии, то можно рассмотреть новую экономическую и политическую силу. Эта группа стран присоединила к себе ЮжноАфриканскую 
Республику и объявила себя союзом(БРИКС). Принцип «одна голова хорошо, а две лучше» осуществлялась в жизнь. Вместе с развитием 
востока однополярный мир превращался в три полюсный. Последние события, а если быть точнее расширение сотрудничества между 
арабскими странами и создание Объединённых Арабских Эмиратов; проделанные шаги в виде создания Международной организации 
тюркской культуры(TÜRKSOY) и Армии Туран повлияют на региональные и глобальные равновесия. Больше всего в этих событиях меня 
возбуждает развитие отношений тюркских государств, имеющих право голоса на энергетическом коридоре. Ускоренное продолжение 
этих отношений может поспособствовать решению проблем нестабильности на регионе. Влияние вышеуказанных преобразований на 
мировую экономику почувствуется в ближайшем будущем. На данный момент две валюты: евро и доллар воспринимаются как самые 
влиятельные валюты в мире. То, что страны БРИКС тоже подумывают о создании единых банков и переходе на единую

авлюту может сильно повлиять на авторитет этих двух валют. Вместе с этим в ближайшем будущем возможен переход ОАЭ на единую 
валюту. Не смотря

на то, что дела идут медленно, тюркский мир шагает уверенно. Какую позицию выберет Турция в этот период? Правительство страны 
придерживается близости по отношению к США, претендует на членство в ЕС и

старается е разрывать связей с востоком. Но страны, называющие себя друзьями Турции на международном уровне действуют по 
стратегии «Я-победитель, Турцияпроигравшая». В то время как долгосрочные и стабильные отношения будут успешными, если они будут 
строится на стратегии «победа-победа».

А сейчас, взяв во внимание скачки развития за последнее столетие, думаю, пришло время Турции тоже стоит принять сторону. Иначе, из-
за развития на этой территории, страна впадет в сложную ситуацию. С одной стороны РПК, а с другой стороны ИГИЛ, ведут общество в 
пропасть пессимизма. Дружащие страны или союзы при первой возможности роют Турции яму. Поступают неблагородно, во внешней 
политике Турция выходит крайней. В таком случае в Турции имеется больше одного полюса, нужно дать почувствовать это всем странам 
содружества и союзникам, также нужно начать поиски союзников, которые принесут светлое будущее нашей стране. Если задасться 
вопросом, «какой союз», то это историческая информация, прогнозы на будущее и межгосударственные отношения жизненно важных 
решений, которые должны быть рассмотрены. Позиция Турции в будущем, зависит от решений, принятых в этих союзах.
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Ankara( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/ 
Başkent Uluslararası Barış Kardeşlik 
Platformu, Eğitimci ve Yazar Aslıhan Duran 
Akça’ya Üstün Hizmet Plaketi Taktim Etti.

Plaket töreninde kısa bir konuşma yapan 
Kurt sözlerine şöyle başladı; Başkent 
Platformu olarak bizler, tarihi mirasımızdan 
aldığımız ışık ve ilham doğrultusunda ”insanı 
yaşat ki, devlet yaşasın” anlayışına hizmet 
etme maksadıyla bir araya gelmiş sivil bir 
inisiyatifiz.
Ecdadımız; insanı merkeze koyarak, ”insanı 
yaşat ki, devlet yaşasın” sözü ile insanın 
kutsallığını bilmiş, ”yurtta barış dünyada 
barış” anlayışını bizlere miras bırakmıştır. 
Bizlerde Bu çerçevesinde barış ve kardeşliğe 
olan umut ve inancımız hiç yitirmedik.
Bizler “İnsanı Sadece İnsan Olarak Gören Ve 
Değer Veren Sivil Bir İnisiyatifiz.”
Başkent Platformu; “insanı yaşat ki, devlet 
yaşasın” anlayışını düstur edinmesi hasebi ile 
siyasi partilerin şahsi görüşlerinden bağımsız, 
günlük politize olmuş siyasetten uzak, 
toplumun tüm katmanlarını kucaklayan bir 
anlayışa sahip olduğumu kamuoyunca iyi 
bilinmektedir.
Ayrıca Başkent Platformu farklı görüş ve 
fikirlere de hep saygılı olduğu gibi “devletin 
sahibi millettir” anlayışıyla her daim 
milletimizin yanında olmuş, 50-100- 200- 
300 yıllık bir siyaset anlayışla faaliyetlerine 
aralıksız devam etmektedir.
Marifet iltifata tabidir sözünden hareketle, 
bugün eğitimci ve yazar Aslıhan Duran 
Akça’ya insanı yaşat ki, devlet yaşasın 
anlayışına dolaysıyla misyonumuza uygun 
örnek davranışlarından beraberinde 
hizmetlerinden ötürü yönetim kurulu kararı 
ile üstün hizmet plaketini taktim ediyoruz.
Hocamızın ”insan odaklı” hizmetlerinizden 
dolayı takdir ve tebrik ediyor, örnek 
davranışlarının devlet, millet menfaatine 
devamını diliyorum dedi.
“Çocuklarımızın geleceği için gönül teri 
dökmek benim için büyük bir mutluluktur.”
Eğitimci ve yazar Aslıhan Duran Akça 
teşekkür konuşmasında; Başkent Platformu 
yöneticilerinin bugün burada bana göstermiş 
olduğu ilgi ve alakadan dolayı çok teşekkür 
ediyorum.
Diğer önemsediğim husus ise marifet iltifata 
tabidir sözünden hareketle “insanı sadece 
insan olarak gören ve değer veren sivil bir 
inisiyatif tarafından bu ödüle layık görülmek 
bir eğitimci ve anne olarak beni ziyadesiyle 
mutlu etmiştir.
Elbette bende bir eğitimci olarak Başkent 
Platformunun misyonunda olduğu ve ifade 
ettiği gibi ”insanı yaşat ki, devlet yaşasın” 
sözü ile  insanın kutsallığını bilmiş, ”yurtta 
barış, dünyada barış”  anlayışı çerçevesinde 
barış ve kardeşliğe olan umut ve inancını hiç 
yitirmedim.
Ülkemizin geleceği olan çocuklarımıza emek 
etmek, çocuklarımızın geleceği için gönül teri 
dökmek benim için büyük bir mutluluktur. 
Ben tekrar sayın başkanımıza yönetim kurulu 
üyelerine emeği geçen herkese çok teşekkür 
ediyorum dedi.

Столичная платформа международного мира и 
братства вручила педагогу и писателю Аслыхан 
Дуран Акче наградную плакетку «За выдающиеся 
заслуги».

Анкара (Гражданская инициатива) Зелиха Соркунлу/ 
Столичная платформа международного мира и 
братства вручила педагогу и писателю Аслыхан 
Дуран Акче наградную плакетку «За выдающиеся 
заслуги».
Церемония вручения, организованная в офисе 
Столичной платформы, в рамках мер из-за 
COVID-19  прошла достаточно просто.

В церемонии приняли участие председатель 
Столичной платформы, а также почетный консул 
Кыргызстана в Турции д-р Мустафа Курт, 
заместитель председателя Столичной платформы 
адвокат Неслихан Коджакая и председатель 
Платформы народного совета местных управлений 
проф. д-р Иса Элири. 

Во время своей краткой речи на церемонии 
вручения д-р Мустафа Курт сказал: «Мы как 
Столичная платформа в соответствии с полученным 
от нашего исторического наследия вдохновением и 
светом выбрали в свои цели служение концепции 
«Создай условия для людей, пусть государство 
процветает».
Наши предки ставили человека в центр всего, 
ценили святость человека с пониманием «Создай 
условия для людей, пусть государство процветает» и 
оставили нам в наследство концепцию «Мир в 
стране - мир во всем мире». В рамках этого мы 
никогда не теряли надежду и веру в мир и братство.

Мы - «гражданская инициатива, которая видит 
человека только как человека и ценит его».
Общественности хорошо известно, что Столичная 
платформа, принявшая как принцип понимание 
«Создай условия для людей, пусть государство 
процветает», является независимой от личных 
взглядов политических партий, далека от 
однодневной политизированности и имеет 
концепцию, которая охватывает все слои общества.

Кроме того, Столичная платформа всегда с 
уважением относится к другим отличным от нас 
мнениям и видениям, всегда поддерживает народ с 
пониманием «Государство принадлежит народу» и 
непрерывно продолжает свою деятельность с 
политическим пониманием на 50–100–200–300 лет.

Основываясь на пословице «Мастерство достойно 
похвалы», сегодня по решению совета правления мы 
вручаем наградную плакетку «За выдающиеся 
заслуги» педагогу и писателю Аслыхан Дуран Акче за 
ее заслуги и образцовое поведение в соответствии с 
нашей миссией и принципом «Создай условия для 
людей, пусть государство процветает».

Я благодарю и поздравляю Вас с Вашими заслугами, 
«ориентированными на человека», и желаю, чтобы 
Ваше примерное поведение продолжалось на благо 
государства и нации».
«Для меня большое счастье трудиться ради будущего 
наших детей».
В своей благодарственной речи педагог и писатель 
Аслыхан Дуран Акча сказала: «Я хотела бы 
поблагодарить руководителей Столичной 
платформы за проявленный интерес и внимание.
Меня как педагога и маму очень радует быть 
удостоенной данной награде со стороны 
гражданской инициативы, которая «видит человека 
только как человека и ценит его», на основании 
пословицы «Мастерство достойно похвалы».
Безусловно, я как педагог, так же как это указано в 
миссии Столичной платформы, ценю святость 
человека с пониманием «Создай условия для людей, 
пусть государство процветает» и в рамках концепции 
«Мир в стране - мир во всем мире» никогда не теряю 
надежду и веру в мир и братство.

Для меня большое счастье трудиться ради детей, 
которые являются будущим нашей страны, и 
проливать пот ради будущего наших детей. Хочу еще 
раз поблагодарить уважаемого председателя, членов 
совета правления и всех, кто внес вклад в это». 

“Çocuklarımızın geleceği için gönül teri dökmek 
benim için büyük bir mutluluktur.”

Педагогу и писателю Аслыхан Дуран Акче вручена 
наградная плакетка «За выдающиеся заслуги»
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Yerel Yönetimler 
Halk Meclisi Platformu 
Online Toplantılarına 
Devam Ediyor
“Platform olarak; sivil inisiyatif 
gücünü devlet aklıyla sentezleyerek 
millet menfaatine devletimize daha 
çok katkı sağlayacağımıza inanıyoruz”

ANKARA (Sivil İnisiyatif) Zeliha 
Sorkunlu / Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformu covid-19 sağlık 
sorunları normalleşene kadar  
Telekonferans Online  üzerinden 
online toplantılarına devam 
edeceklerini açıklandı.

Y.Y.H.M.P Yetkilerinden Aldığımız 
Bilgiye Göre Açıklama Şöyle:

Başkanlık sistemine geçmemiz 
hasebiyle,  yerel yönetimlerin 
başkanlık sistemine entegrasyonu 
açısından önem arz ettiğini 
düşündüğümüz için Başkent 
Platformu öncülüğünde  1200’ü aşkın 
konfederasyon, federasyon, vakıf ve 
derneğin ortak akılda buluşarak 26 
Haziranda 2018 tarihinde   Yerel 
Yönetimler Halk Meclisi Platformunu 
kurulmuş olduk.

Geçtiğimiz haftalarda kurucular 
kurulu olarak, Yerel Yönetimler Halk 
Meclisi Platformu toplantılarını 
covıd-19 nedeni ile ülkemizde sağlık 
sorunları normalleşene kadar 
whatsapp üzerinden online 
gerçekleştirme kara almıştık.

Telekonferans üzerinden online olarak 
1’inci ve 2’inci toplantılarımızı 
gerçekleştirdik, haftaya 3’üncü 
toplantımıza devam edeceğiz. 
Covid-19 sağlık sorunları 
normalleşene kadar Telekonferans 
Online  toplantılarımız devam edecek.

Online toplantı videolarını her 
toplantı sonrası 
www.yerelyonetimlerhalkmeclisi.com 
web sitemizde beraberinde kamuoyu 
paylaşacağız.

Platform olarak; sivil inisiyatif gücünü 
devlet aklıyla sentezleyerek millet 
menfaatine devletim

ize daha çok katkı sağlayacağımıza 
inanıyoruz açıklamasında bulundular.

Почетный председатель 
Платформы народного 
совета местных 
управлений продолжает 
онлайн-встречи
Как Платформа мы верим, что сможем 
внести больший вклад во благо народа и 
государства, а также всего мира в целом, 
синтезируя силу гражданской инициативы с 
государственным разумом”.

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха 
Соркунлу / Платформа народного совета 
местных управлений объявила, что будет 
продолжать свои собрания в онлайн-
формате через Telekonferans Online, пока 
вопрос с COVID-19 не нормализуется.

Вкратце информация, полученная от 
почетного председателя Платформы 
народного совета местных управлений, а 
также почетного консула Кыргызской 
Республики в Кайсери д-ра Мустафы Курта, 
выглядит следующим образом:

“В связи с переходом к президентской 
системе 26 июня 2018 года Столичная 
платформа, прийдя к “единому мнению” с 
председателями более 1200 братских 
конфедераций, федераций, вакыфов и 
ассоциаций, создала Платформу народного 
совета местных управлений с целью 
служения концепции “Создай условия для 
людей, пусть государство процветает”, 
поскольку считает это важным для 
интеграции органов местного управления в 
президентскую систему.

В предыдущие недели наш совет 
учредителей решил проводить собрания 
Платформы народного совета местных 
управлений в режиме онлайн до тех пор, 
пока в нашей стране не нормализуются 
вопросы, связанные с COVID-19.

Посредством телеконференции мы провели 
наши 1-е и 2-е собрания в режиме онлайн, и 
на следующей неделе состоится наша 3-я 
встреча.

Пока вопрос с COVID-19 не нормализуется, 
мы будем продолжать свои собрания в 
онлайн-формате.

Как Платформа мы верим, что сможем 
внести больший вклад во благо народа и 
государства, а также всего мира в целом, 
синтезируя силу гражданской инициативы с 
государственным разумом.

BAE, Türkiye ile ilişkilerin 
normalleşmesini savunuyor

Abu Dabi'nin Ankara ile anlaşmazlıklar ve 
anlaşmazlıklar için hiçbir sebebi yok

- Emirlikler Dışişleri Bakanı
BAE, egemenliğe karşılıklı saygıya dayalı olarak
Türkiye ile ilişkilerin normalleştirilmesinden
yanadır.

Bu, BAE Dışişleri Bakanı Enver Gargash 
tarafından yerel TV kanalı SkyNews yayınında 
duyuruldu.

Bakan, Emirliklerin Ankara ile çatışma ve 
anlaşmazlık için hiçbir sebebi olmadığını 
kaydetti.

Gargash, Türkiye ile Avrupa Birliği arasındaki 
gerilimlerle paralellik kurarak, Ankara'nın son 
zamanlarda Brüksel hakkında cesaret verici 
açıklamalar yaptığını kaydetti.
Bakan, Türkiye'nin Müslüman Kardeşler örgütü 
konusundaki tutumu hakkındaki şüphelerini dile 
getirdi.

"Abu Dabi'de, Ankara’nın Müslüman Kardeşler 
hareketiyle temaslarına karşı. BAE diplomasi 
başkanı, Arap dünyasıyla ilişkilerin eksenini bir 
kez daha düzeltmek için Türkiye'nin yanındayız 
”dedi.

Suudi Arabistan, Birleşik Arap Emirlikleri, 
Kuveyt ve Mısır, Katar'a uygulanan 3,5 yıllık 
ambargoyu kaldırmak için bir anlaşma 
imzalamak üzere 5 Ocak'ta Suudi Arabistan'ın 
Al-Ula kentinde bir zirve için toplandı.
El Ula'daki zirvenin ardından Katar'a 
ambargonun kaldırılması için anlaşma 
imzalandı.
7 Ocak'ta Gargash, BAE'nin Türkiye'nin Orta 
Doğu'daki bir numaralı ticaret ortağı olduğunu 
açıkladı. KAYNAK :AA

В ОАЭ выступают за 
нормализацию отношений 
с Турцией

У Абу-Даби нет причин для конфликтов и 
разногласий с Анкарой - глава МИД 
Эмиратов
ОАЭ выступают за нормализацию 
отношений с Турцией на основе взаимного 
уважения к суверенитету.
Об этом сообщил министр по 
иностранным делам ОАЭ Анвар Гаргаш в 
эфире местного телеканала SkyNews.
Министр отметил, что у Эмиратов нет 
причин для конфликтов и разногласий с 
Анкарой. Гаргаш провел параллели с 
напряженностью в отношениях между 
Турцией и Евросоюзом, отметив, что в 
последнее время в Анкаре выступают с 
обнадеживающими заявлениями в адрес 
Брюсселя.
Министр выразил скептическое 
отношение к позиции Турции в 
отношении организации 
«Братья-мусульмане».
«В Абу-Даби против контактов Анкары с 
движением «Братья-мусульмане». Мы за 
то, чтобы Турция вновь выправила ось 
отношений с Арабским миром»,- сказал 
глава дипломатии ОАЭ.
Саудовская Аравия, ОАЭ, Кувейт и Египет 
5 января собрались на саммит в городе 
Аль-Ула в Саудовской Аравии, для 
подписания соглашения об отмене 
эмбарго в отношении Катара, 
действовавшего на протяжении на 3,5 года.
После саммита в Аль-Уле было подписано 
соглашение об отмене эмбарго в 
отношении Катара.
Седьмого января Гаргаш заявил, что ОАЭ 
являются торговым партнером Турции 
номер один на Ближнем Востоке.
KAYNAK : AA

Brent ham petrol fiyatı 55 
dolara düştü

Petrol talebi düşük kalıyor

Pazartesi günü uluslararası piyasalarda bir 
varil Brent ham petrolünün fiyatı 55,13 
dolardı.

Son açık artırmada bu marka petrolün bir 
varil fiyatı 56,36 dolara yükseldi ve günü 
55,99 dolardan kapattı.

11 Ocak sabah 09.42 itibarıyla Brent ham 
petrolünün fiyatı yüzde 1.54 düşüşle varil 
başına 55.13 dolara geriledi.

WTI ham petrol vadeli işlemleri varil 
başına 51,68 $ 'ı vurdu Piyasadaki fiyat 
düşüşünün nedeni, Avrupa'da 
koronavirüs enfeksiyonu vakalarındaki 
artış ve koronavirüse karşı önlemlerin 
sıkılaştırılması zeminine karşı ÇHC'de 
kısıtlamaların getirilmesinin ardından 
petrol talebinin devam eden düşüşü oldu.
kaynak: AA

Цена нефти марки Brent 
снизилась до $55

Спрос на нефть продолжает оставаться 
низким

Цена барреля нефти марки Brent на 
международных рынках в понедельник 
составила 55,13 доллара.

На последних торгах цена барреля нефти 
этой марки выросла в цене до 56,36 
долларов, и завершила день на уровне 55,99 
долларов.

По состоянию на 09.42 утра 11 января, цена 
нефти Brent снизилась на 1,54 процента - до 
55,13 доллара за баррель.

Цены на фьючерсы нефти марки WTI 
составили 51,68 доллара за баррель

Причиной снижения цен на рынке 
послужило продолжающееся снижение 
спроса на нефть после введения в КНР 
ограничений на фоне роста случаев 
заражения коронавирусом и ужесточения 
мер по противодействию коронавирусу в 
Европе.
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Batı Şeria'da Yahudi 
yerleşimciler 3 Filistinliyi 
yaraladı
Polis müdahale etti, Filistinlilere göz 
yaşartıcı gaz kullandı
Batı Şeria'da Yahudi yerleşimcilerin 
saldırısı sonucu üç Filistinli yaralandı.
Filistinli aktivist Cihad el-Kak bunu 
Anadolu ajansına anlattı.
Ona göre olay Ramallah'taki Kafr Malik 
bölgesinde meydana geldi. Yahudi 
yerleşimciler taş atıp Filistinlileri sopalarla 
dövdü ve havaya ateş açtı.
Filistinliler tarlalara ekmeye çalıştı ve 
saldırıya uğradı, üçü yaralandı.
İsrail polisi göz yaşartıcı gaz ve gürültü 
bombası kullanarak müdahale etti.
Kafr Malik bölgesinde son zamanlarda 
Filistinliler ve İsrail polisi tarafından 
korunan Yahudi yerleşimciler arasında sık 
sık çatışmalar yaşanıyor. KAYNAK : AA

Еврейские поселенцы ранили 
3 палестинцев на Западном 

берегу Иордана

Полиция вмешалась в ситуацию, применила 
слезоточивый газ в отношении палестинцев

Три палестинца пострадали на Западном берегу 
Иордана в результате атаки еврейских 
переселенцев.

Об этом агентству «Анадолу» сказал палестинский 
активист Джихад аль-Как.

По его словам, инцидент произошел в районе 
Кафр-Малик в Рамалле. Еврейские переселенцы 
бросили камни и били палками палестинцев, 
стреляли в воздух.

Палестинцы пытались заняться посевом в полях и 
подверглись атаке, трое получили ранения.

Израильская полиция вмешалась в ситуацию, 
применила слезоточивый газ и шумовые гранаты.

В районе Кафр Малик в последнее время часто 
возникают стычки между палестинцами и 
еврейскими переселенцами, которых защищает 

израильская полиция. KAYNAK : AA

Türkiye İHH Vakfı 2020'de 1,25 milyon 
Suriyeliye yardım etti

Özellikle çadır kamplarına ihtiyaç duyanlar insani yardım aldı
İnsan Hakları ve Özgürlüklerini Koruma ve Türkiye İnsani Yardım Vakfı (İHH), 
2020 yılında 1,25 milyon Suriyeliye insani yardım sağlamıştır. Bu, Suriye fonu 
temsilcisi Cuneit Kilich tarafından açıklandı.

Ona göre İHH Vakfı, Suriye'de ihtiyaç sahiplerine yardım sağlamaya devam 
ediyor.

Geçtiğimiz yıl teşkilatımız tarafından toplanan insani yardımlı 2.704 kamyonun 
Türkiye-Suriye sınırındaki Jilvegezlu ve Ondzhupynar kontrol noktalarından 
geçtiğini söyledi.

“İnsani yardımın dağıtımı hem çadır kamplarda hem de Suriye'nin münferit 
yerleşim yerlerinde gerçekleştirildi.de gerçekleşt ürünleri ve çok daha fazlasından bahsediyoruz 
”dedi.

Kılıç, genel olarak 2011 yılından bu yana 21 binden fazla insani yardım 
kamyonunun İHH hattı üzerinden Suriye'ye gönderildiğini kaydetti.

Турецкий фонд İHH в 2020 году оказал помощь 
1,25 млн сирийцев

Гуманитарную помощь получили в частности нуждающиеся в палаточных лагерях

Фонд защиты прав и свобод человека и гуманитарной помощи Турции (İHH) в 
2020 году оказал гуманитарную помощь 1,25 млн сирийцам. Об этом сообщил 
представитель фонда по Сирии Джунейт Кылыч.

По его словам, фонд İHH продолжает оказывать помощь нуждающимся в Сирии.

В течение прошлого года через КПП «Джилвегезлю» и «Онджупынар» на турецко-
сирийской границе проследовали 2 704 грузовиков с гуманитарной помощью, 
собранной нашей организацией, отметил он.

«Раздача гумпомощи осуществлялась как палаточных лагерях, так и в отдельных 
населенных пунктах Сирии. Речь идет о продуктах питания, средствах гигиены и 
многом другом», - пояснил он.

Кылыч отметил, что в целом с 2011 года в Сирию по линии İHH направлены 
свыше 21 тыс. грузовиков с гумпомощью. KAYNAK:AA

Турция обеспечила 
питьевой водой 10 тыс. 
студентов в Кабуле

По линии TİKA на территории 
Университета им. профессора Раббани 
вырыт колодец Турция обеспечила 
питьевой водой 10 тыс. студентов в Кабуле 
По линии TİKA на территории 
Университета им. профессора Раббани 
вырыт колодец
Тем самым, питьевой водой смогут 
воспользоваться около десяти тысяч 
студентов.
Тем самым, питьевой водой смогут 
воспользоваться около десяти тысяч 
студентов.

Türkiye, Kabil'de 10 bin öğrenciye 
içme suyu sağlıyor
Üniversite topraklarında TİKA aracılığıyla. 
Profesör Rabbani'nin Kuyu KazmasıTürk İşbirliği 
ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı (TİKA), 
Üniversite kampüsünde içme suyu temini 
sorununu ortadan kaldırmaya yönelik bir projeye 
destek verdi. 

Profesör Rabbani, Kabil'de.

Kentin topraklarında üniversitenin merkezi su 
temin sistemine entegre edilmiş bir kuyu açıldı.
Böylece yaklaşık on bin öğrenci içme suyu 
kullanabilecek.

Kuyu açılışında konuşan üniversite rektörü 
profesör Leyluma Sherifi Yama, üniversitede içme 
suyu sorununun tamamen çözüldüğünü kaydetti.

TİKA Kabil Koordinatörü Zyukhtu Chal, ajansın 
Afganistan'daki eğitim ve sağlık sektörlerinin 
gelişimine özel önem verdiğini kaydetti.

Ocak 2021 
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Onbinlerce Boşnak Sivil İnisiyatif 
Gazetesinin anketini cevapladı! 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi olarak 
Bosna Hersek ve Balkanlar bölgesi üzerinden 
Türk Dünyasını ve yetkililerini ilgilendiren 
özel bir mesajımız var. 

Haber öncesi duyuru: 

Uluslararası Sivil İnisiyatif gazetesi Türk 
devletleri ve gönül coğrafyasında ki devletlerle 
bağını halen sürdürmektedir. Uluslararası 
alanda medyanın gücü hepimizce malumdur. 
Bizler gazeteciler olarak bir çok alanda uzman 
olma gayretinde olduğumuz gibi kendi özel 
branşlarımızda da uzman olmak zorundayız. 
Ben siyaset bilimi ve uluslararası ilişkiler 
bölümü mezunuyum. Gazetemiz uluslararası 
bir sivil toplumu örgütünün bünyesinden 
doğmuş devamında sivil toplum – devlet ve 
uluslararası ilişkiler alanında siyasi ve 
diplomatik haberlere ağırlık vermiştir. Bir 
gazeteci olarak Türkiye’nin Medya 
dünyasında görmek istediğim ‘çocuklar için 
özel, aileler için özel, cemiyetler için özel, 
STK’lar için özel, bilim için özel, tıp için özel’ 
dergi ve gazete mecralarının çoğalmasını ve 
bu alanlarla ilgilenen meslek adaylarının bu 
dergi ve gazetelerin havuzlarından 
faydalanmalarını isterim. Bizlerin mesajı açık 
ve nettir. Hiçbir siyasi partiye yandaş değiliz. 
Yandaş olduğumuz iki önemli unsur 
bulunmakta. Türk Devletinin saygınlığını 
uluslararası medyada korumak ve önemli 
olduğunu düşündüğümüz her türlü haberi 
okuyucu kitlemize taşımak. Bu sebeple 
gazetemizin özel röportaj ve sohbet 
bölümlerine devam edeceğiz. İlerleyen 
zamanlar da yeni haberlerimiz olacak. 
Gazetemize emek veren tüm temsilcilerimize, 
çalışanlarımıza ve okuyucularımıza 
teşekkürlerimi sunuyorum. Biz gözlerimizi 
Türk Dünyasından ve Dünyamızdan 
ayırmıyoruz sizler de gözünüzü bizlerden 
ayırmayınız. 

İmtiyaz sahibi Hasan Salih Kurt, Yurt Dışı 
Temsilcilerini harekete geçirerek bölge 
üzerinde özel bir çalışma başlattı. 
Gazetemiz ve temsilcilerimizin bölgede 
yaşayan vatandaşlar için hazırladığı 14 
soruluk genel anket çalışmasının sonuçları 
değerlendirildi. Değerlendirilen sonuçlar 
ile birlikte Hasan Salih Kurt, 2021 yılı 
içerisinde yurt dışı temsilcilerimiz üzerinden 
AZARBEYCAN, TÜRKMENİSTAN, 
KIRGIZİSTAN, ÖZBEKİSTAN, KAZAKİSTAN, 
KERKÜK ve GAGAVUZ ÖZERK 
CUMHURİYETİ ile ilgili yeni özel haberler 
olacağını da ayrıca duyurdu.

KERKÜKve 

CUMHİ 

Uzun yıllardır Bosna Hersek’te yaşayan ve 
yılın bazı zamanlarını Türkiye’de 
geçirmekte olan Bosna Temsilcimiz Hasan 
Emre Bozkurt, bölgesi ve balkanlarla 
alakalı getirdiği verilerle bizlere ışık tutan 
bilgiler sundu. 
İstişare toplantısında İmtiyaz Sahibi Kurt, 
Bosna Hersek Temsilcisi Hasan Emre 
Bozkurt, Genel Yayın Yönetmeni Mustafa 
Kurt ve Yayın Koordinatörü Halil Tıktık 
bir araya geldiler. Toplantı neticelerini 
genel haliyle bir makale olarak yazmanın 
daha sağlıklı olduğu ön görülerek Hasan 
Salih Kurt kendi kaleminden anlattı. 

Haberi Yapan: (Zeliha Sorkunlu) Binlerce 
kişi üzerinden yapılan ve cevapları ayrı 
ayrı her bir kişiden yazılı alınan araştırma 
soruları şu şekildeydi; İşte o haberin 
detayları;

TÜRK DÜNYASI ÖZEL RÖPERTAJ (BOSNA HERSEK)

Bu soruları elbette bizlerden önce bölgede 
bir çok toplum bilimci, elçilik çalışanları, 
istihbarat ajanları, sivil toplum kuruluşları 
ve gazeteciler sormuştur. Aslında bu sorular 
daha çok devletleri ve devlet mensubu 
kişileri ilgilendirmektedir. Bu soruların 
cevaplarını bilmek pozitif bir ayrıcalık 
olduğu gibi bilgilerin sızması tehlike arz 
eder mi? Sorusunu merak edenler vardır. 
Şimdiden cevaplayalım. Hayır bir tehlike arz 
etmez. Zira başta da dediğim gibi bizden 
önce bu soruları soranlar olmuştur. Zaten 
cevapları bilmesi gerekenler biliyordur. Peki 
ya Türkiye Cumhuriyeti devleti dışında bu 
cevapları Azerbaycan, Kırgızistan, 
Kazakistan, Türkmenistan, Özbekistan 
biliyor mudur? Bilmiyorlarsa biz Türk 
Dünyası arasında her zaman bilgi köprüsü 
olmaya devam edeceğiz tıpkı KARABAĞ’ın 
Türk Dünyasına açılan yol olması gibi…
Temsilcimiz Hasan Emre Bozkurt’un emeği 
ve gayretleri neticesinde Bosna bölgesini 
daha iyi anlayacağımızı umuyorum. Onun 
bizlere getirmiş olduğu veriler bir çok 
konuda bize yardımcı olacaktır. Bilgi 
kirliliklerini bir kenara atıyoruz ve sahada ki 
fiili çalışmalarımız neticesinde bir yorumda 
biz bırakmak istiyoruz. Bosna’da ırk 
tanımını yapmak yerine genelde kurucu 
halklar tanımı bulunmaktadır. Aslında bu 
tanım Osmanlı İmparatorluğu’nun 
himayesinde bulunan Bosnalılar için 
yabancı bir tanım değildir. Osmanlı 
İmparatorluğu da kurucu ve ana omurgaları 
Türk Hakanlarından oluşmaktaydı ve başka 
halkların da Osmanlı sancağı altında 
toplanmasıyla adına Osmanlı denmesi daha 
güzel olmuştu. Bir önceki Türk Dünyasına 
özel Röportajımızda Murat Bahadır 
Akkoyunlu hocamızın sunduğu güzide 
fikirlerle birleştirecek olursak Türk’ün 
töresinde şu vardı: Soyu Oğuz olmayan bir 
kimse Türkler’in hakanı olamazdı. Anadolu 
ise oğuz boylarının toplandığı bir yerdi. İşte 
Osmanlı Oğuzların soyundan gelenlerin 
kurduğu, etrafında diğer Türk Boylarını 
topladığı ve devamında diğer halkları da 
himayesine aldığı bir imparatorluktu. Bosna 
güzide topraklarından birisiydi. Yüzyıllar 
boyu Bosna Osmanlı’dan, Osmanlı’da 
Bosna’dan razı oldu fakat birinci dünya 
savaşı ve neticeleri bizleri toprak olarak 
ayırsa da gönül olarak ayırmamıştır. Şu an 
Bosna’da, Boşnak, Sırp, Hırvat ve 
Arnavutlar bulunmaktadır. 

1- Bosna Hersek içerisinde kaç tane ırk var?
2- Bosna Hersek’te Çoğunlukla hangi ırk
yaşıyor?
3-Bosna Hersek devletini çoğunlukla
Boşnaklar mı yönetiyor? Cevabı hayırsa dış
güçlerden hangi devletler Bosna Hersek
üzerinde etkili olabilir?
4-Boşnak halkının ne kadarlık bölümü Türk
Devletine bağlıdır? 
5- Bosna Hersek Devletinde kritik olan
birimler hangisi? Yani orda sözü geçenler
askerler mi, diplomatlar mı, siyaset
adamlarımı, medya mı?
6- Bosnalılar kendisini Türk olarak mı
tanımlıyor? Boşnak olarak mı?
7- Dinleri nedir?
8- Kosova’ya bakış açıları nedir?
9- Şu anda gündemde Ermenistan-
Azarbeycan çatışması var bu konu hakkında
Bosna halkının tavrı nedir?
10- Türkiye’nin Bosna’da etkili olabilmesi
için hangi gruplarla veya hangi partilerle
görüşmesi gerekir?
11- Bosna’da Osmanlıyı seven gelenekselci
bir parti var mı?
12- Bosna halkı Atatürk’ü tanıyorlar mı
seviyorlar mı?
13- Bosna Halkı Erdoğan’ı Tanıyorlar mı
seviyorlar mı?
14-Türkiye’de eskiden bugüne kadar gelmiş
liderlerin hangilerini tanıyorlar?

Январь 2021
 Гражданская Инициатива

СПЕЦИАЛЬНЫЕ НОВОСТИ ДЛЯ ТЮРКСКОГО МИРА 
(БОСНИЯ И ГЕРЦЕГОВИНА)

Десятки тысяч боснийцев приняли 
участие в опросе газеты «Гражданская 
инициатива»! 

У Международной газеты «Гражданская 
инициатива» есть особое послание 
касательно Боснии и Герцеговины и 
Балканского региона, которое  
затрагивает тюркский мир и их власти. 

Предисловие: 

Международная газета «Гражданская 
инициатива» по-прежнему 
поддерживает связи с тюркскими 
государствами и близкими по духу 
странами. Все мы знаем силу СМИ на 
международной арене. Как 
журналисты, мы должны быть 
экспертами как в своих особых 
областях, так и во многих других. Я – 
выпускник отделения политологии и 
международных отношений. Наша 
газета была создана из международной 
неправительственной организации и 
фокусируется на политических и 
дипломатических новостях в области 
гражданского общества, государства и 
международных отношений. Как 
журналист, я в турецком медийном 
мире хотел бы увеличения количества 
журналов и газет, «специально 
предназначенных для детей, семей, 
общества, НПО, науки, медицины», и 
чтобы специалисты, заинтересованные 
в этих областях, извлекали пользу из 
базы этих журналов и газет. Наше 
послание четкое и ясное. Мы не 
являемся сторонниками никаких 
политических партий. Есть два важных 
элемента, которые мы поддерживаем: 
защита репутации тюркских государств 
в международных СМИ и передача всех 
видов новостей, которые мы считаем 
важными для наших читателей. По этой 
причине мы продолжаем нашу рубрику 
специальных интервью и бесед. В 
скором времени у нас будут свежие 
новости. Хочу поблагодарить всех 
наших представителей, сотрудников и 
читателей за их усилия. Мы 
внимательно наблюдаем за тюркским 
миром и всем миром в целом, поэтому 
и вы следите за нами. 

Хасан Салих Курт инициировал 
специальную работу по региону, 
мобилизовав наших представителей за 
рубежом. Были оценены результаты 
общего опроса из 14 вопросов, 
подготовленного нашей газетой и 
нашими представителями для жителей 
региона. С полученными результатами 
Хасан Салих Курт объявил, что в 2021 
году с помощью наших зарубежных 
представителей будут опубликованы 
новые специальные новости об 

АЗЕРБАЙДЖАНЕ, 
ТУРКМЕНИСТАНЕ, КЫРГЫЗСТАНЕ, 
УЗБЕКИСТАНЕ, КАЗАХСТАНЕ, 
КЕРКЮКЕ и ГАГАУЗСКОЙ 
АВТОНОМИИ.
Наш представитель Хасан Эмре 
Бозкурт, который в течение многих лет 
проживает в Боснии и Герцеговине и 
некоторое время провел в Турции, 
предоставил информацию о своем 
регионе и Балканах, которая проливает 
нам свет.

На консультационном собрании 
встретились директор Хасан Салих 
Курт, представитель в Боснии и 
Герцеговины Хасан Эмре Бозкурт, 
главный редактор Мустафа Курт и 
координатор издательского дела Халил 
Тыктык. Решив, что итоги собрания 
полезнее изложить в виде статьи, 
директор Курт лично рассказал о них. 
Статью подготовила: (Зелиха Соркунлу)

Детали статьи;

Вопросы исследования, заданные более чем 
тысячам людей и ответы на которые были 
получены от каждого респондента по 
отдельности, выглядели следующим образом: 

1-Сколько этносов есть в Боснии и
Герцеговине?
2-Какой этнос представляет большинство
жителей Боснии и Герцеговины? 
3-Боснией и Герцеговиной в основном
правят бошняки? Если ответ отрицательный,
то какие государства из иностранных держав
имеют влияние на Боснию и Герцеговину?
4-Какая часть боснийского народа относится
к тюркскому государству?
5-Какие институты критически важны в
Боснии и Герцеговине? Я имею в виду, кто
имеет влияние: военные, дипломаты,
политики, СМИ?
6-Считают ли боснийцы себя тюрками? Или
бошняками?
7-Какая у них религия?
8-Как они относятся к Косово?
9-Сейчас на повестке дня армяно-
азербайджанский конфликт, каково
отношение боснийского народа к этому
вопросу?
10-С какими группами или партиями следует
сотрудничать Турции, чтобы быть
влиятельной в Боснии?
11-Есть ли в Боснии традиционалистская
партия, которая положительно относится к
османам?
12- Знает ли, любит ли боснийский народ
Ататюрка?
13- Знает ли, любит ли боснийский народ
Эрдогана?
14- Кого из бывших лидеров  Турции они
знают?

Конечно, еще до нас эти вопросы были 
заданы многими социологами, сотрудниками 
посольств, агентами разведки, 
неправительственными организациями и 
журналистами. На самом деле, эти вопросы в 
основном касаются государств и 
чиновников. Знание ответов на эти вопросы 
- положительная привилегия. Но есть и те,
кто переживает, существует ли опасность
утечки информации? Давайте ответим сразу.
Нет, это не представляет опасности. Потому
что, как отмечено ранее, до нас уже были
люди, которые задавали эти вопросы. Те,
кому нужно знать ответы, уже знают их.
Известны ли эти ответы вне Турции,
например, в Азербайджане, Кыргызстане,
Казахстане, Туркменистане, Узбекистане?
Если они не знают, мы всегда готовы быть
информационным мостом среди тюркского
мира.

Я надеюсь, что мы лучше узнаем 
боснийский регион благодаря усилиям 
нашего представителя Хасана Эмре 
Бозкурта. Полученные им данные помогут 
нам во многих вопросах. Отложим 
информационное загрязнение. Мы хотим 
оставить свой комментарий по результатам 
нашей реальной работы в этой области. В 
Боснии вместо определения «раса» обычно 
используется определение «народы-
основатели». На самом деле, это 
определение не чуждо для боснийцев, 
живших под эгидой Османской империи. 
Основную структуру Османской империи 
составляли тюркские правители. Если 
объединить это с выдающимися мыслями, 
представленными нашим учителем 
Муратом Бахадыром Аккоюнлу в нашем 
предыдущем интервью для тюркского мира, 
то в тюркских обычаях было следующее: Не 
представитель рода огузов не мог быть 
правителем тюрок. Анатолия была местом, 
где собирались племена огузов. Это была 
империя, основанная потомками огузов, 
объединившая вокруг себя другие тюркские 
племена и впоследствии взявшая под свое 
крыло другие народы. Босния была одной 
из самых красивых земель. 
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Esas itibariyle toprak kimindir diye sorarsak, 
‘kimin kanı dökülmüşse ve kimin dili hakimse’ 
onundur diyorum ben. Bosna’ya gittiğimizde 
hadi buranın dilini öğrenelim dediğimizde sırpça 
değil Boşnakça konuşmamız gerekiyor. Ancak ne 
yazık ki zamanında yapılan bazı resmi 
anlaşmalar yüzünden Boşnakça konuşanlar değil 
de, başta Amerika olmak üzere ve Avrupa Birliği 
etkin rol göstermektedir. Türk devletinin de 
derin tarihi ve bağlarından dolayı gönüllerde yer 
edindiği ve bizlerden umutlandıklarını 
bilmekteyiz. Kültür alanında, mutfak alanında ve 
sevgi alanında bir çok bağımız bulunmaktadır. 
Türkler ile Boşnaklar aralarında AŞK olduğunu 
biz değil Bosnalılar dile getirmekte. 

Zaten yazının sonunda ismini vermek istemeyen 
bir Bosnalı’nın kendi el yazısıyla yazmış olduğu 
cevapları Türkçe’ye çevirerek değiştirmeden 
olduğu gibi paylaşacağım. Binlerce elde ettiğimiz 
verilerden bir tanesini gelişi güzel seçerek sizlere 
göstermek istedik. 

Bu güzel bağları kuvvetlendirecek olan en meşru 
resmi toplulukların sivil toplum kuruluşları 
olduğunu görmekteyiz. Ancak bu sivil toplum 
kuruluşları, herhangi bir siyasi partinin yahut 
uluslararası oligarşinin ya da bu oligarşinin 
oligarklarının (Alev Alatlı’nın tabiriyle), arka 
bahçesi olmamalı. Yalnızca insan odaklı ve her 
türlü rengi içinde barındıran, kucak açan 
topluluklar olması gerektiğini bilmekteyiz. 
Aslında samimi yazmam gerekirse dünyada 
hiçbir sivil toplum kuruluşu örgütü yoktur ki; 
kendi devletinin misyon ve vizyonunun 
temsilcisi olmasın. Ancak bu temsiliyet 
(ekonomi, diplomasi, ajan faaliyetleri, siyasi 
faaliyetler, para, sonunda ‘izim’ olan her türlü 
fikir ve düşünce) değil de, yalnızca en fazla 
kültürel ve tarihsel bağın temsiliyeti olmalı ve 
yalnızca amaç; sevgi alış verişi, toplumların 
dayanışması olmalıdır. Devletler birbirleriyle 
siyasi krizler yaşayabilir zaman zaman, ancak 
toplumların arasındaki sevgi bağına engel 
olmamalıdır. Yöneticilerin kararları, toplumların 
sevgi bağlarını engellememeli. Bu yüzden sivil 
toplum örgütü şart. Bunun en güzel 
numunelerinden birisi olan Başkent 
Platformu’nun da, Bosna Hersek ve Balkanlar’da 
temsilcilerinin olması ve oradaki bağlarını 
devam ettirirken, yukarıda bahsettiğim 
temsiliyeti en güzel şekilde yaptığını 
görmekteyiz. Malumunuz bizim gazetemiz de 
Başkent Platformu bünyesinden doğmuştur. 
Meyvelerinden ziyade çiçeklerini bugünlerde 
görmekte ve bilmekteyiz. Meyve tabiri yerine 
çiçek kullanmamın sebebi, meyve tabiri bana 
göre biraz daha menfaate yönelen bir tabir gibi 
gelmekte. Ancak çiçek tabirini özellikle 
kullanıyorum çünkü sevgi alış verişinin güzel 
kokuları dışında bir amaç ve gaye 
bulunmamaktadır. Bizlerin bu çizgide hareket 
etmesi gerektiğini öneriyorum. Zira hakiki 
Ahmet Yesevi kültürünü bizler devir almaz isek 
bizlerin yerine FETÖ gibi başka yerlerin arka 
bahçesi haline dönüşmüş çiçek görünümlü 
zehirli meyveler türeyebilir. 

Her ne kadar çürük tohumlar çıksa da, Türk 
devlet aklı her daim diridir. Biz bunu şüphesiz, iç 
yönetimimizde lazım olduğunda ortaya 
çıkacaklarını bilmekteyiz ve şüphe edilmesin ki 
gerçekten samimiyetle çalışanlara, Türk Devlet 
Aklı her zaman sahip çıkacaktır. Dilediğiniz gibi 
çürük tohumlarla, çiçek görünümlü zehirli 
meyvelerle savaşabilirsiniz. Bizim konumuz 
Bosna Hersek fakat neden bunları yazdığımı 
soracak olursanız derin okuma yapmayı bilenler 
Bosna Hersek ile ilgili alması gereken mesajları 
alacaktır. 

Dediğim gibi Ahmet Yesevi modelini, Mevlana 
modelini ve Hacı Bektaşi Veli modelini iyi 
okumalı ve anlamalıyız. Anladıktan sonra iyi 
anlatmalıyız. Bosna Hersek ve Balkanlar’da halen 
onların kokusunu almaktayız. 

Bunlar bizim sevgi alışverişlerimizde, birbirimizi 
tanıyacağımız kokular olacaktır. Peki oralarda 
Türkiye denilince akla gelen sembol isimler 
nelerdir? 

 

 
 

Cevap Osmanlı ve Atatürk. Kıymetli okurlar! 
unutmamalıyız ki, Osmanlı ne kadar bizim 
tarihi mirasımız ise Atatürk’te o kadar 
kıymetli ve tarihi mirasımızdır. Dikkat ediniz! 
Konuştuğumuz ortak Dil’de bizler 
coğrafyalarımızdan ayrılmışız fakat sembol 
isimlerde ayrılmamışız. 

Bugün Atatürk: Türk Dünyasının her yerinde 
bizi temsil eden bir liderdir. Atatürk 
milliyetçiliği ve Osmanlı enginliğini 
benimseyenlere selam olsun. Geçtiğimiz sene, 
10 Kasım 2020’ de arka planda 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan 
kontrolünde çok güzel bir şekilde Atatürk’ü 
anma senesi oldu. Gerek televizyonlarda ve 
gerekse basında. Aynı şekilde 
Cumhuriyetimizin ilanında da…

Bu modelin devamlılığını diliyorum. İşte yurt 
dışı ve yurt içi okuma ve okunma şeklimiz, 
soydaşlarımızın ve gönül coğrafyamızın 
beklentisi bu rol modellerde saklıdır. Bunu 
yapmadığımız sürece, soydaşlarımız ve gönül 
coğrafyamız, hangi kimliği benimsemesi 
gerektiği hususunda zorlanmaktadırlar. Şimdi 
sizlerle binlerce anket arasından seçtiğimiz bir 
Boşnak vatandaşından aldığımız yazılı cevabı 
takdirinize bırakıyoruz. Daha çok 
anlatacaklarımız var.. Bizi okumaya devam 
edin..

1- Bosna Hersek içerisinde kaç tane ırk var?

Bosna Hersek'in üç ana etnik grubu vardır, 
resmi olarak kurucu halklar olarak 
adlandırılır. Boşnaklar en büyük gruba 
sahihtirler, bu üç grup içerisinde, Sırplar 
ikinci sırayı yer alırken, Hırvatlar ise en az 
yoğunluğa sahip gruptur bu bölgede yaşayan. 
Ve azınlık olarak, anayasal terminoloji altında 
tanımlanan, yani ‘’diğerleri’’ vardır, bunlar; 
Yahudiler, Romanlar, Ukraynalılar, Türkler 
vb.

2-Çoğunlukla hangi ırk yaşıyor?

Daha öncede belirttiğim gibi, Bosna ve 
Hersek’te 3 ana kurucu grup yaşamaktadır, 
bunlar; Boşnaklar, Sırplar ve Hırvatlardır.

3-Bosna Hersek devletini çoğunlukla
Boşnaklar mı yönetiyor? Cevabı hayırsa dış
güçlerden hangi devletler Bosna Hersek
üzerinde etkili?

Önemli olarak anlaşılması gereken, Bosna ve 
Hersek 2 kuruluştan oluşmaktadır; Bosna 
Hersek Federasyonu ve Sırp Cumhuriyeti. 
Ayrıca, her iki tarafın da arazisi olmayan 
Brcko Bölgesi vardır.  Resmi olarak her ikisine 
de ait, ancak ikisi tarafından da yönetilmiyor.

Parlamenterler Meclisi, Bosna Hersek'te yasa 
koyucu organdır. 2 yapıdan oluşmaktadır: 
Halklar Evi ve Temsilciler Meclisi. Halk 
Meclisinin 2 birimden oluşan parlamentolar 
tarafından seçilen 15 delegesi vardır, 2 / 3'ü 
Federasyon'dan (5 Boşnak ve 5 Hırvat), 1/3’ü 
ise Sırp Cumhuriyeti'nden (5 Sırp).

Diğer taraftan Temsilciler Meclisi, nispi 
temsil şekli ile halk tarafından seçilen 42 
üyeden oluşmaktadır, 2/3 Federasyondan 
seçilen ve 1/3 Sırp Cumhuriyeti'nden.

Bosna Hersek Cumhurbaşkanlığı Başkanı 3 
üye (Boşnak, Sırp ve Hırvat) arasında 
dönüyor, her bir üye sekiz ay sırayla, dört 
yıllık olan görev sürelerinde başkan olarak 
değişim göstermektedir. Başkanlığın üç 
üyesinden Boşnak ve Hırvatlar, doğrudan 
Federasyon seçmenlerinin Boşnak ve Hırvat 
seçimleri tarafından seçilir ve Sırp 
Cumhurbaşkanı için sadece Sırp halkı oy 
vermektedir (Sırpların seçimine, Boşnak ve 
Hırvatlar müdahale edemiyor ve Sırplarda 
onların seçimine müdahale edemiyor.).

Dayton anlaşması yüzünden, Amerikalıların 
etkisi ve gücü diğer hükümetlere göre daha 
çok göstermektedir. Lakin, Avrupa birliğinin 
de etkisi gözden kaçmamaktadır.

Ocak 2021 
 SİVİLİNİSİYATİF

На протяжении веков Босния и Османская 
империя существовали в гармонии. И даже 
несмотря на то, что Первая мировая война 
и ее последствия разделили нас 
территориально, духовно нас никто не смог 
разделить. В настоящее время в Боснии 
проживают бошняки, сербы, хорваты и 
албанцы. По сути, на вопрос «Чья эта 
земля?» я отвечаю: «Чья кровь пролита, и 
чей язык там доминирует». Когда мы 
находимся в Боснии и хотим научиться 
местному языку, нам нужно говорить по-
боснийски, а не по-сербски. Однако, к 
сожалению, из-за заключенных в свое время 
некоторых официальных соглашений, здесь 
активную роль играют не бошняки, а 
Америка и Европейский Союз. Мы знаем, 
что тюркское государство завоевало место в 
наших сердцах благодаря своей давней 
истории и связям, и они надеются на нас. У 
нас много общего в области культуры, 
кухни и любви. Не мы, а боснийцы говорят, 
что между турками и бошняками есть 
ЛЮБОВЬ. В конце статьи я поделюсь 
ответами, написанными одним боснийцем 
собственноручно, который не захотел 
афишировать свое имя. Мы хотим 
поделиться с вами одним из тысяч анкет, 
который мы выбрали случайным образом.

Мы видим, что наиболее легитимными 
официальными сообществами, которые 
могут укрепить добрые связи, являются 
неправительственные организации. Однако 
эти организации не должны быть 
очередным инструментом какой-либо 
политической партии, международной 
олигархии или олигархов этой олигархии 
(как говорил Алев Алатлы). Мы знаем, что 
должны быть только те сообщества, 
которые ориентированы на людей и 
открыты для всех. На самом деле, если 
говорить искренне, в мире нет ни одной 
неправительственной организации, которая 
не отражает миссию и видение своего 
государства. Однако это представительство 
не должно затрагивать экономику, 
дипломатию, шпионскую деятельность, 
политическую деятельность, деньги, 
всевозможные идеи и мысли, которые в 
конечном итоге становятся «личными 
взглядами». Оно должно отражать только 
культурную и историческую связь, и 
единственной целью должна быть взаимная 
любовь и солидарность обществ. 
Государства могут время от времени 
испытывать друг с другом политические 
кризисы, но они не должны разрывать узы 
любви между обществами. Решения 
правителей не должны разрушать эти узы 
общества. Вот почему неправительственные 
организации просто необходимы. Одним из 
лучших примеров этого является 
Столичная платформа. Она имеет 
представителей в Боснии и Герцеговине и 
на Балканах и поддерживает там связи. Так, 
она наилучшим образом выполняет то 
представительство, о котором я упоминал 
выше. Как вы знаете, наша газета была 
создана в рамках Столичной платформы. В 
наши дни мы видим не только их плоды, но 
и цветы. Причина, по которой я говорю 
цветы, а не плоды, заключается в том, что 
«плоды» звучит для меня как термин, 
который больше направлен на выгоду. А я 
использую термин 
«цветок» особенно потому, что здесь нет 
никакой другой цели, кроме прекрасных 
ароматов взаимной любви. Предлагаю 
двигаться в этом направлении. Ведь если 
мы не примем истинную культуру Ахмет 
Йесеви, вместо нас могут вырасти ядовитые 
плоды, похожие на цветы, которые 
являются прикрытием таких организаций, 
как FETO.

Хотя и встречаются гнилые семена, 
сознание тюркского государства всегда 
будет жить. И, несомненно, тюркский 
государственный разум всегда будет 
защищать тех, кто искренне работает. 
Нужно бороться с гнилыми семенами и 
ядовитыми плодами, похожими на цветы. 
Наша тема - Босния и Герцеговина, и, 
наверное, вы спросите, почему я затронул 
это. Те, кто умеет читать между строк, 
увидят сообщения о Боснии и Герцеговине, 
которые они должны получить.

Как я уже сказал, мы должны 
внимательно прочитать и понять 
модель Ахмета Ясеви, модель 
Мевланы и модель Хаджи Бекташа 
Вели, после чего мы должны хорошо 
объяснить их. С помощью них мы 
будем узнавать друг друга. А с какими 
именами символизируется там 
Турция? Ответ – Османская империя 
и Ататюрк.

Дорогие читатели! Мы не должны 
забывать, что Ататюрк - это наше 
драгоценное историческое наследие, 
точно так же как и Османская 
империя. Мы разделились 
территориально, но в символических 
именах мы едины. Сегодня Ататюрк - 
лидер, который представляет нас во 
всем тюркском мире. Приветствую 
тех, кто поддерживает национализм 
Ататюрка и османскую обширность. 
Прошлый год был очень хорошим 
годом, в котором по инициативе 
нашего президента Реджепа Тайипа 
Эрдогана 10 ноября прелестным 
образом была почтена память 
Ататюрка. И на телевидении, и в 
прессе. Точно так же касательно Дня 
провозглашения нашей Республики… 
Желаю продолжительности этой 
модели. Ожидания наших 
родственных общин и духовной 
географии скрыты в этих ролевых 
моделях. Пока мы этого не делаем, 
нашим родственным общинам и 
духовной географии трудно 
определить, какую идентичность 
принять. Теперь мы оставляем 
вашему вниманию письменный ответ 
гражданина Боснии, который мы 
выбрали среди тысяч анкет. У нас еще 
есть много чего, что можно 
рассказать. Продолжайте читать нас...

1-Сколько этносов есть в Боснии и
Герцеговине?
В Боснии и Герцеговине есть три
основные этнические группы,
официально называемые народами-
основателями. Самую большую
группу представляют бошняки, второе
место занимают сербы, а хорваты -
группа с наименьшей плотностью
проживания в этом регионе. Кроме
этого, есть меньшинство,
определенное конституционной
терминологией как «другие», а
именно: евреи, цыгане, украинцы,
турки и др.
2-Какой этнос представляет
большинство жителей Боснии и
Герцеговины?

Как я упоминал ранее, в 
Боснии и Герцеговине проживают 3 
основные группы основателей. Это 
бошняки, сербы и хорваты. 

3-Боснией и Герцеговиной в основном
правят бошняки? Если ответ
отрицательный, то какие государства
из иностранных держав имеют
влияние на Боснию и Герцеговину?
Важно отметить, что Босния и
Герцеговина состоит из 2
образований: Федерация Боснии и
Герцеговины и Республика Сербская.
Также есть округ Брчко, которая не
входит в территорию ни одной из
сторон. Он официально принадлежит
обоим, но не управляется ни одним из
них.
Парламент является законодательным
органом Боснии и Герцеговины. Он
состоит из 2 структур: Дом народов и
Палата представителей. Дом народов
состоит из избираемых парламентом
15 делегатов, две трети которых - от
Федерации (включая пять хорватов и
пять бошняков) и одна треть - от
Республики Сербской (пять сербов). А
Палата представителей состоит из 42
членов, избираемых народом по
пропорциональной системе: две трети
от Федерации и одна треть от
Республики Сербской.
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4-Boşnak halkının ne kadarı Türk Devletine
bağlı?

Bosna Hersek, 1463'ten 1878'e kadar 
Osmanlı imparatorluğunun egemenliği 
altındaydı. Buradaki insanların da dediği 
gibi, bu ülkeyi birçok yönden etkileyen en 
önemli tarihsel anlardan biriydi: din, dil, 
politika, geleneksel, yemek, kültür ve askeri 
gibi. Bu sayede günümüzde Bosna Hersek'in 
dini, yemeği, gelenek (leri), dilini bazı 
sözcükleri vb. İle başlayarak Türkiye ile pek 
çok ortak yanı vardır. Bu 2 kişinin tarihin bir 
bölümünü birlikte paylaşması ve pek çok 
ortak yönleri olması sayesinde, diyebilirim ki 
Bosna Hersek vatandaşları, yani Boşnaklar, 
Türklerle her zaman özel bir bağ 
hissettikleri, onları çoğu zaman kardeş 
diyerek seslendikleri. Kesinlikle Boşnaklar ve 
Türkler arasında bir aşk var ve bu uzun 
zaman önceden gelmektedir.

5- Bosna Hersek Devletinde kritik olan
birimler hangisi? Yani orda sözü geçenler
askerler mi, diplomatlar mı, siyaset
adamlarımı, medya mı?

Burada en etkili olanlar siyasi partilerdir.

6- Bosnalılar kendisini Türk olarak mı
tanımlıyor? Boşnak olarak mı?

Hayır. Dediğim gibi, Bosna Hersek 
vatandaşları kendilerini Boşnak olarak 
tanımlıyorlar. Bosna Hersek vatandaşları 
kendilerini 3 kurucu halktan biri olarak ilan 
ediyor: Boşnaklar, Sırplar veya Hırvatlar veya 
"Diğerleri" gibi.

7- Dinleri nedir?

BiH'deki ana din İslam'dır (%50,7). Ama 
burada Ortodoks Hıristiyanlık gibi başka 
dinler de var (%30,75), Roma Katolikliği (%
15,19), ve Ateizm, Agnostisizm, Diğerleri ve 
ilan edilmeyenlerden küçük bir yüzdesi.

8- Kosova’ya bakış açıları nedir?

Kosova söz konusu olduğunda, Bosna 
Hersek'in merkezi hükümeti Kosova'yı 
bağımsız bir devlet olarak tanımıyor. Bunun 
ana nedeni, Bosna Hersek'in 2 kuruluşundan 
biri olan Sırp Cumhuriyeti, Kosova'nın tek 
taraflı bağımsızlık ilanını tanımayı reddeden 
bir kararı kabul etti. Ancak, ülkenin geri 
kalanının Kosova'nın bağımsızlığını 
kalplerinin derinliklerinden gerçekten 
desteklediğini söylemeliyim.

9- Şu anda gündemde Ermenistan-
Azerbaycan çatışması var, bu konu hakkında
Bosna halkının tavrı nedir?

Çok uzun zaman önce olmayıp, Bosna 
Hersek vatandaşları bugünlerde 
Azerbaycan'ın yaşadığı gibi neredeyse aynı 
kaderi yaşadılar. Boşnaklar ile Azerleri 
birbirine bağlayan, nüfusun sınır dışı 
edilmesini ve bölgenin parçalanmasını 
amaçlayan acımasız askeri saldırganlıktır. 
Bakir Izetbegovic der ki, Azerbaycan toprak 
bütünlüğünü savunma hakkına sahiptir ve 
90 lı yıllarda yaptıkları gibi, Azerler hiçbir 
şekilde, Ermenilerin sivil nüfusa karşı toplu 
suçları tekrarlatmasına izin vermemeli ve 
kendilerini korumak zorundadırlar.

Sanırım onun sözleri Bosna Hersek 
vatandaşlarının Azerbaycan'ın acısını 
gerçekten hissedebildiklerini ve Azerleri 
sonuna kadar desteklediklerini gösteriyor. 
Ayrıca Bosna Hersek'in Azerbaycan ile iyi bir 
dostluğu var ve BiH’in şu anki 
Cumhurbaşkanlığı, Boşnak tarafında olan 
Şefik Dzaferovic, bu ülkeye savaşın 
duracağına dair içten bir umutla destek 
mektubu göndermişti.

10- Türkiye’nin Bosna’da etkili olabilmesi
için hangi gruplarla veya hangi partilerle
görüşmesi gerekir?

Bu durumda bence en iyi çözüm Başbakan ile 
iyi ilişkiler içinde olmaktır. Parti söz konusu 
olduğunda, BiH'deki en etkili ve en büyük, 
genellikle Boşnakları temsil eden SDA 
partisidir.

11-Osmanlıyı seven parti var mı orada?

Genel olarak, Osmanlı İmparatorluğu buraya 
birçok olumlu değişiklik getirdi, bu yüzden 
Osmanlı İmparatorluğu'nun eskiden olduğu 
gibi saygı duyuyorlar. Dediğim gibi, SDA 
partisi, Boşnakların temsil ettiği.

12-Atatürk’ü tanıyorlar mı seviyorlar mı?

Osmanlı imparatorluğunun gelişmesi ve 
gerilemesi, Türkiye Cumhuriyet'in kuruluşu, 
BiH'deki okullardaki tarih kitaplarının bir 
parçası, bu da BiH vatandaşlarının 
Atatürk'ün kim olduğunu çok iyi bildiği 
anlamına geliyor. Sadece Türkiye için değil, 
tarih için de ne kadar önemli ve etkili 
olduğunu anlıyorlar ve ona çok saygı 
duyuyorlar.

13-Erdoğan’ı Tanıyorlar mı seviyorlar mı?

BiH'de Erdoğan'ın kim olduğunu bilmeyen 
birini bulmak neredeyse imkânsız. Bu 
ülkenin vatandaşları onun lehine, ona saygı 
duyuyorlar ve yaptıklarını destekliyorlar ve 
özellikle Erdoğan'ın kendi topraklarını, 
ülkesini kimsenin kontrol etmesine izin 
vermemesine saygı duyuyorlar. Ama çoğu 
zaman ona pek âşık olmayan istisnalar ve kişi 
sayısı da vardır.

14-Türkiye’de eskiden bugüne kadar gelmiş
liderlerin ismini biliyorlar mı?

Siyaseti izleyenler kesin olarak Türkiye 
Cumhuriyeti'nin bazı eski 
cumhurbaşkanlarını tanıyorlar ama bence 
buradaki en popüler ve en sevilen Erdoğan. 
Bunun temel sebebi, yaptığı işle, kararıyla ve 
Türkiye için yaptığı değişikliklerle bu kadar 
çok kendini geliştiren tek kişi olması.
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4-Какая часть боснийского народа8-Как
они относятся к Косово?

Что касается Косово, центральное 
правительство Боснии и Герцеговины не 
признает Косово в качестве независимого 
государства. Основная причина этого 
заключается в том, что Республика Сербская, 
одно из двух образований в составе Боснии и 
Герцеговины, приняла резолюцию об отказе 
признать одностороннее провозглашение 
независимости Косово. Однако я должен 
сказать, что остальная часть страны искренне 
поддерживает независимость Косово. 
относится к тюркскому государству?  Босния и 
Герцеговина находилась под правлением 
Османской империи с 1463 по 1878 год. Как 
здесь говорят, это был один из самых важных 
исторических моментов, который повлиял на 
страну во многих отношениях: религия, язык, 
политика, традиции, еда, культура и 
вооруженные силы. Таким образом, сегодня 
религия, еда, традиции, некоторые слова и 
многое другое в Боснии и Герцеговине имеют 
много общего с Турцией. Я могу сказать, что 
граждане Боснии и Герцеговины, а именно 
бошняки, всегда чувствуют особую связь с 
тюрками и часто называют их братьями, 
благодаря тому факту, что эти два народа 
имеют общую историю и много общих 
аспектов. Между бошняками и тюрками 
определенно существует любовь, возникшая 
очень давно. Из-за Дейтонского соглашения 
американцы демонстрируют большее влияние 
и власть, чем любое другое правительство. 
Однако влияние Европейского Союза также не 
упускается из виду. В состав Президиума 
Боснии и Герцеговины входят 3 члена 
(бошняк, серб и хорват), каждый из которых 
по очереди в течение 8 месяцев исполняет 
обязанности президента на четырехлетний 
срок полномочий. Бошняк и хорват 
избираются прямым голосованием на 
боснийских и хорватских выборах 
избирателей Федерации. А за президента от 
сербов голосует только сербский народ 
(бошняки и хорваты не могут вмешиваться в 
выборы сербов, а сербы не могут вмешиваться 
в выборы тех).
5-Какие институты критически важны в 
Боснии и Герцеговине? Я имею в виду, кто 
имеет влияние: военные, дипломаты, 
политики, СМИ?
Здесь наиболее влиятельными являются 
политические партии.
6-Считают ли боснийцы себя тюрками? Или 
бошняками?  Нет. Как я уже сказал, граждане 
Боснии и Герцеговины называют себя 
боснийцами. Наши граждане относят себя к 
одной из трех народов-основателей: бошняки, 
сербы, хорваты или «другие».

7-Какая у них религия?
Ислам - основная религия в Боснии и 
Герцеговине (50,7%). Но здесь есть и другие 
религии, например, православие (30,75%), 
римский католицизм (15,19%), и небольшой 
процент атеизма, агностицизма и других. 

8-Как они относятся к Косово?
Что касается Косово, центральное 
правительство Боснии и Герцеговины не 
признает Косово в качестве независимого 
государства. Основная причина этого 
заключается в том, что Республика Сербская, 
одно из двух образований в составе Боснии и 
Герцеговины, приняла резолюцию об отказе 
признать одностороннее провозглашение 
независимости Косово. Однако я должен 
сказать, что остальная часть страны искренне 
поддерживает независимость Косово.

9-Сейчас на повестке дня армяно-
азербайджанский конфликт, каково 
отношение боснийского народа к этому 
вопросу?
Не так давно граждане Боснии и 
Герцеговины пережили почти то же самое, 
что и сегодня Азербайджан. Боснийцев и 
азербайджанцев связывает то, что они оба 
столкнулись с жестокой военной агрессией, 
целью которой было изгнание населения и 
разделение региона. Как говорит Бакир 
Изетбегович, Азербайджан имеет полное 
право защищать свою территориальную 
целостность, он ни в коем случае не должен 
позволять армянам повторять 
коллективные преступления против 
гражданского населения, как это было в 90-е 
годы,  и должен защищать себя.
Думаю, его слова показывают, что граждане 
Боснии и Герцеговины действительно 
сочувствуют боли Азербайджана и до конца 
поддерживают азербайджанцев. Кроме того, 
Босния и Герцеговина поддерживает 
хорошие дружественные отношения с 
Азербайджаном, и нынешний президент от 
боснийской стороны Шефик Джаферович 
направил письмо поддержки с искренней 
надеждой на то, что война закончится в 
скором времени.
10-С какими группами или партиями
следует сотрудничать Турции, чтобы быть
влиятельной в Боснии?
В этом случае я считаю лучшим выходом
будут хорошие отношения с премьер-
министром. Что касается партии, то Партия
демократического действия (SDA) является
самой влиятельной и крупнейшей в Боснии
и Герцеговине, которая  в основном
представляет бошняков.
11-Есть ли в Боснии традиционалистская
партия, которая положительно относится к
османам?
В целом Османская империя принесла сюда
много положительных изменений, поэтому
ее уважают так же, как раньше. Как я уже
говорил, партия SDA, которую
представляют бошняки.
12-Знает ли, любит ли боснийский народ
Ататюрка? Развитие и падение Османской
империи, а также создание Турецкой
Республики описываются в учебниках по
истории в школах Боснии и Герцеговины.
Это означает, что наши граждане очень
хорошо знают, кто такой Ататюрк. Они
понимают, насколько важной и
влиятельной личностью он был не только
для Турции, но и для истории в целом, и
очень уважают его.
13-Знает ли, любит ли боснийский народ
Эрдогана?  В Боснии и Герцеговине
практически невозможно найти человека,
который не знает, кто такой Эрдоган.
Граждане нашей страны выступают за него,
уважают его и поддерживают то, что он
делает. Они особенно уважают то, что
Эрдоган не позволяет никому
контролировать его землю, свою страну. Но
также есть исключения и люди, которые не
очень-то его любят.
14-Кого из бывших лидеров  Турции они
знают?
Те, кто следят за политикой, точно знают
некоторых бывших президентов Турецкой
Республики, но я думаю, что самый
популярный и любимый – это Эрдоган.
Основная причина – он является
единственным человеком, который
благодаря своей деятельности, решениям и
изменениям, сделанным ради Турции, смог
добиться такого сильного саморазвития.
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Azerbaycan Cumhurbaşkanı, 
Türk dünyasının dirilişi ödülü aldı

Türk Dünyası Yazarlar ve Sanatçılar Vakfı (TÜRKSAV), "19 
Mayıs Türk Dünyası Uyanış Ödülü" nü İlham Aliyev'e takdim 
etmeye karar verdi.

Türk Dünyası Yazarlar ve Sanatçılar Vakfı (TÜRKSAV), bir 
sonraki "Türk Dünyası Uyanış Ödülü - 19 Mayıs" ın Azerbaycan 
Cumhurbaşkanı İlham Aliyev'e verilmesine karar verdi.

TÜRKSAV Yönetim Kurulu Başkanı Yahya Akengin, Fon'un 25 
yıldır Türk dünyasına adanmış etkinlikler düzenlediğini kaydetti.
Türkiye Cumhuriyeti'nin kurucusu Mustafa Kemal Atatürk'ün 19 
Mayıs 1919'da Anadolu topraklarından başlattığı Türk dünyasının 
canlanışının bugün, emperyalizme karşı çıkan Türk dünyası 
liderlerinin önderliğinde Kafkasya'nın Orta Asya bozkır ve 
vadilerinde devam ettiğini kaydetti.

Akengin, Azerbaycan Silahlı Kuvvetleri'nin Ermenistan'a karşı 44 
gün süren savaşta kazandığı zafere dikkat çekti.

Fon başkanı, Azerbaycan Cumhurbaşkanı İlham Aliyev 
önderliğinde, Türk dili konuşan ülkelerin yakın desteği ve Türk 
Konseyi'nin manevi desteğiyle elde ettiği zaferin, Türk dünyasının 
emperyalist düşünceye karşı bir başarısı olduğunu vurguladı.
Fon Yönetim Kurulu adına, bu ödülü bu mücadeleye öncülük 
eden Sayın İlham Aliyev'e takdim etmekten büyük onur 
duyduğumuzu belirtmek isterim ”dedi.

Президенту Азербайджана присудили 
награду за Возрождение тюркского мира

Фонд писателей и деятелей искусства тюркского мира 
(TÜRKSAV) принял решение вручить «Премию за 
возрождение тюркского мира 19 мая» Ильхаму Алиеву

Фонд писателей и деятелей искусства тюркского мира 
(TÜRKSAV) принял решение присудить очередную 
«Премию за возрождение тюркского мира - 19 мая» 
президенту Азербайджана Ильхаму Алиеву.

Глава правления TÜRKSAV Яхья Акенгин отметил, что Фонд 
уже 25 лет организует мероприятия, посвященные 
тюркскому миру.

Возрождение тюркского мира, начатое 19 мая 1919 года 
основателем Турецкой Республики Мустафой Кемалем 
Ататюрком с земель Анатолии, продолжается сегодня в 
среднеазиатских степях и долинах Кавказа под руководством 
лидеров тюркского мира, противостоящих империализму, 
отметил он.

Акенгин привлек внимание к победе ВС Азербайджана в 44-
дневной войне против Армении.
Глава Фонда подчеркнул, что победа Азербайджана под 
руководством президента Ильхама Алиева, при тесной 
поддержке Тюркоязычных стран и моральной поддержке 
Тюркского совета, в то же время является успехом 
тюркского мира против империалистического мышления.

«От имени правления Фонда хотел бы заявить, что для нас 
большая честь вручить эту награду господину Ильхаму 
Алиеву, который руководил этой борьбой»,- добавил он.

Netanyahu: Orta Doğu'daki 
birçok kişi nükleer silah istiyor

İsrail Başbakanı, İran'la nükleer anlaşma 
şartlarına dönüşün kabul edilemez olduğunu 
söyledi

İsrail Başbakanı Benjamin Netanyahu, İran'ın 
2015 nükleer anlaşmasına geri dönmesi 
durumunda Orta Doğu'daki birçok ülkenin 
nükleer silah "elde etmek için acele edeceğini" 
söyledi.

Netanyahu bunu İsrail'i ziyaret eden ABD 
Hazine Bakanı Stephen Mnuchin ile düzenlediği 
ortak basın toplantısında söyledi.

Netanyahu, ABD Başkanı Donald Trump'a BAE, 
Bahreyn, Fas ve Sudan ile ilişkileri 
normalleştirme çabaları için teşekkür etti.

İsrail başbakanı, diğer Arap ve Müslüman 
ülkelerinin de benzer bir adım atacaklarına olan 
inancını dile getirdi.

Netanyahu, ABD Hazine başkanının İran'a 
yönelik yaptırımları genişletme kararlarını 
almadaki rolünü vurguladı.

“Tahran'a baskı yapmaya devam etmek 
gerekiyor. Nükleer anlaşmaya geri dönersek, 
Orta Doğu'daki birçok ülke nükleer silah elde 
etmek için acele ediyor. Bu korkunç ve aptalca, 
”dedi Netanyahu.

İran ile nükleer anlaşma 2015'te imzalandı, 
2019'da ABD tek taraflı olarak anlaşmadan 
çekildi. KAYNAK: AA

Нетаньяху: Многие на Ближнем 
Востоке пожелают заполучить 
ядерное оружие

Премьер Израиля назвал неприемлемым 
возвращение к условиям ядерной сделки с 
Ираном

Премьер-министр Израиля Биньямин 
Нетаньяху заявил, что в случае возвращения 
Ирана к ядерной сделке 2015 года, многие 
страны на Ближнем Востоке «поспешат 
обзавестись» ядерным оружием.

Об этом Нетаньяху сказал в ходе совместной 
пресс-конференции с министром финансов 
США Стивеном Мнучином, находящимся с 
визитом в Израиле.

Нетаньяху поблагодарил президента США 
Дональда Трампа за посреднические усилия в 
нормализации отношений с ОАЭ, Бахрейном, 
Марокко и Суданом.

Израильский премьер выразил уверенность в 
том, что аналогичный шаг предпримут и другие 
арабские и мусульманские страны.

Нетаньяху подчеркнул роль главы Минфина 
США в принятии решений о расширении 
санкций в отношении Ирана.

«Необходимо продолжить оказывать давление 
на Тегеран. Если мы вернемся к ядерному 
соглашению, многие страны на Ближнем 
Востоке поспешать заполучить ядерное 
оружие. Это кошмарно и глупо», - сказал 
Нетаньяху.

Ядерное соглашение с Ираном было подписано 
в 2015 году, в 2019 США в одностороннем 
порядке вышли из соглашения. 

Norilsk'te çığ, 3 ölü
"Ayrı Dağ" dağ kayak kompleksi bölgesinde altı 
binayı kaplayan çığ

Norilsk'teki dağ kayak kompleksi "Mountain" 
bölgesinde meydana gelen çığ nedeniyle, biri 
çocuk olmak üzere üç kişi öldü. Bu, Rusya Acil 
Durumlar Bakanlığı tarafından bildirildi.

Çığ, kayak üssündeki altı binayı kapladı. Bölgeye 
arama kurtarma ekipleri sevk edildi.

Kurtarma ekipleri enkaz altında bir buçuk yaşında 
bir çocuğun da bulunduğu üç kurbanın cesetlerini 
buldu. Yaralılardan 14 yaşındaki genç ağır yaralı 
olarak hastaneye kaldırıldı.

RF IC'nin bölge departmanı olaydan sonra bir ceza 
davası açtı. Müfettişler çığ altında kalan yapıların 
mülkiyetini tespit edecek ve güvenliklerini 
değerlendirecek.

Сход лавины в Норильске, 3 
погибших
Лавина накрыла шесть построек в районе 
горнолыжного комплекса «Гора отдельная»

В результате схода снежной лавины в районе 
горнолыжного комплекса «Гора отдельная» в 
Норильске погибли три человека, в том числе 
ребенок. Об этом сообщает МЧС России.
Лавина накрыла шесть построек на горнолыжной 
базе. В регион направлены поисково-спасательные 
бригады.

Спасатели обнаружили под завалами тела трех 
погибших, в том числе полуторагодовалый ребенок. 
Один из пострадавших -14 летний подросток 
доставлен в больницу с тяжелыми травмами.

Региональное управление СК РФ возбудило 
уголовное дело после инцидента. Следователи 
установят принадлежность строений, которые 
оказались под лавиной, и оценит их безопасность.
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“Küresel Akıl Oyunları” Kitabı Yazarından 
Fahri Konsolosa Ziyaret

ANKARA(Sivil İnisiyatif)Zeliha Sorkunlu/ USTAD Başkanı ve Aynı Zamanda 
Yazar Müftüzade Ahmet Akgül, Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa 
Kurt’u Makamında Ziyaret Etti. Ziyarette Başkan M.Ahmet Akgül Yeni Yayınlana 
Kitabı “Küresel Akıl Oyunları” Kitabını Taktim Etti. 

Yazar Akgül “Küresel Akıl Oyunları” Kitabı Hakkında Bilgi Verdi 
“Küresel Akıl Oyunları” Kitabında İngilizler, nüveleri 1875 yılında seküler biçimde 
atılan Arap milliyetçiliğinden I. Dünya Savaşı'na kadar istifade etmeyi 
başarmışlardı. Lakin bunu tüm Arapları kapsayacak şekilde uzun süreli 
kullanmanın mümkün olamayacağını onlar da tecrübe etmişlerdi.

Bu yüzden olmalı ki, Mısır'da temelleri atılan Arap Ligini seküler olmakla birlikte 
İslam'ı karşısına almayan kültürel milliyetçi birliktelik şeklinde oluşturmayı 
tasarladılar.

İslam-Arap coğrafyasının şekillendirilmesine dair İngiltere'nin 19.yy'dan itibaren 
takındığı şeytani tutumun farkında olmakla birlikte yine de bu davranışın altında 
yatan özel bir nedeni tekrar etmekte fayda görüyoruz.

İngiltere'nin İslam-Arap coğrafyasında ev sahibiymişçesine takındığı rahat tutum, 
kendisine has bir devlet politikası veya herhangi bir savaş galibiyetinden elde 
edilmiş kazanımdan kaynaklı bir tutum değildir.

Müftüzade Ahmet Akgül Kimdir?
Müftüzade Ahmet Akgül 1971 Mardin doğumludur. Babasının görevi sebebiyle 
ilköğrenimini Batman ve Konya’da, Liseyi Kayseri ve Mardin’de tamamlar. 
Fakülteyi üçüncülükle bitirmesinin ardından İslam Tarihi ve Sanatları alanında 
Mastır eğitimini dereceyle bitirir. Babası gibi kendisi de Kilis, Gaziantep, Kayseri, 
Konya, Şanlıurfa, Muğla, Kocaeli ve Mardin gibi Türkiye’nin bir çok vilayetinde 
eğitim ve kamu-özel sektör görevi yapma şansı bulmuştur.

Aynı zamanda eğitimci olan Müftüzade Ahmet, uzun bir süre yöneticilik yapmış 
ve İl Bilişim Koordinatörü sıfatıyla eğitimci eğitimi ve hizmet içi eğitimler 
vermiştir. Şırnak, Batman, Mardin ve Siirt illerini kapsayan Dicle Kalkınma Ajansı 
DİKA  seçimlerini kazanıp Kalkınma Kurulu başkanı olarak görev yapmıştır. Bu 
süre zarfında  bölge kalkınmasına dair fikri düzeydeki çalışmalarda aktif rol almış, 
ayrıca genç girişimcilere eğitim ortamı oluşturarak iş hayatına katılımlarını 
sağlamıştır.

Kurucu başkan sıfatıyla Türkiye’nin ilk düşünce kuruluşlarından Uluslararası 
Stratejik Tahlil ve Araştırmalar Merkezi (International Strategic Analyses and 
Research Center) USTAD’ı 2011 yılında kurarak ekip çalışması sayesinde kısa 
sürede dünya düşünce kuruluşları sıralamasında (International Strategic Analyses 
and Research Center, Ustad, Turkey) üst listelere girmesini sağlamıştır.

USTAD Başkanı sıfatıyla ulusal ve uluslararası platformlarda dış politika, yakın 
tarih, bölgesel ve güncele dair rapor, çalışma ve etkinliklerde aktif olarak yer 
almıştır.Japonya, Kore, Gana, Fransa, Fas, Kosova gibi sosyo-ekonomik 
bakımından birbirinden uzak ülkelerde küresel ablukanın etkisini yakinen 
gözlemleme fırsatı bulmuştur.

İslam alemi ve Doğu’nun Davos’a alternatif olabilecek Uluslararası Kasimiye 
Buluşmalarının ilkini düzenleyerek temel oluşturan Müftüzade Ahmet, bir çok 
sivil toplum kuruluşunda kurucu üye/başkan veya üye/gönüllü hizmeti 
yapmaktadır. Aynı zamanda eğitimci olan Müftüzade Ahmet, halen İstiklal Marşı 
Şairimiz Merhum Mehmet Akif’in başmuharriri olduğu Sebilürreşad 
mecmuasında yakın dönemden günümüze yansımalara dair araştırma yazıları 
yayınlanmaktadır.

Ahmet Akgül Başkent Platformu Yüksek İstişare ve Danışma Kurulu Üyesidir.

İyi derecede Arapça ve Osmanlıca, Orta seviyede Kürtçe ve İngilizce bilen 
Müftüzade Ahmet, Evli ve 4 çocuk babasıdır.

Автор книги «Küresel Akıl Oyunları» нанес визит 
почетному консулу 

Глава USTAD и писатель Ахмет Акгюль нанес визит почетному консулу Кыргызстана 
в Турции и председателю Столичной платформы д-ру Мустафе Курту. 

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха Соркунлу/ Глава USTAD и писатель 
Ахмет Акгюль нанес визит почетному консулу Кыргызстана в Турции и председателю 
Столичной платформы д-ру Мустафе Курту. В ходе визита М. Ахмет Акгюль 
представил свою новую опубликованную книгу «Küresel Akıl Oyunları» («Глобальные 
игры разума»).

Писатель Акгюль рассказал о  книге «Küresel Akıl Oyunları»

В книге «Küresel Akıl Oyunları» описывается, как британцам удавалось 
эксплуатировать арабский национализм, ядро которого было заложено в 1875 году в 
светской форме, вплоть до Первой мировой войны. Однако они убедились, что 
использовать его в течение длительного времени для охвата всех арабов не удастся.

Наверно поэтому, они стремились создать Лигу арабских государств, основы которой 
были заложены в Египте, как в светской форме, так и в форме культурного 
националистического единства, не противостоящего исламу. Хотя нам известно о 
демоническом отношении Великобритании к формированию исламско-арабской 
географии с XIX века, мы все же считаем необходимым напомнить особую причину, 
лежащую в основе этого поведения.

Расслабленная позиция, которую занимала Великобритания, будто она была хозяйкой 
в исламско-арабской географии, - это не позиция, проистекающая из ее собственной 
государственной политики или от какой-либо военной победы.

Кем является Мюфтюзаде Ахмет Акгюль?

Мюфтюзаде Ахмет Акгюль родился в 1971 году в Мардине. По долгу службы его отца 
он получил начальное образование в Батмане и Конье, а среднюю школу окончил в 
Кайсери и Мардине. После окончания своего факультета с третьим местом по 
успеваимости он успешно получил магистерскую степень по исламской истории и 
искусству. Как и его отец, он имел возможность работать в государственном и 
частном секторах во многих турецких провинциях, таких как Килис, Газиантеп, 
Кайсери, Конья, Шанлыурфа, Мугла, Коджаэли и Мардин.

Мюфтюзаде Ахмет, который также является педагогом, долгое время был 
управляющим и проводил обучение преподавателей и повышение квалификации в 
качестве провинциального координатора информационных технологий. Выиграв 
выборы DIKA (Агентство развития в Диджле), которое охватывает провинции 
Шырнак, Батман, Мардин и Сиирт, стал главой Совета по развитию. В этот период он 
принимал активное участие в интеллектуальных исследованиях развития региона, а 
также помогал молодым предпринимателям участвовать в деловой жизни, создавая 
для них образовательную среду.

В 2011 году в качестве главы-основателя создал Международный центр 
стратегического анализа и исследований USTAD (International Strategic Analyses and 
Research Center), один из первых аналитических центров Турции  (Международный 
центр стратегического анализа и исследований). Благодаря командной работе за 
короткое время USTAD вошел в топ-лист мировых аналитических центров.

В качестве главы USTAD он активно участвовал на национальных и международных 
платформах внешней политики, региональных и текущих отчетах, исследованиях и 
мероприятиях. У него была возможность внимательно изучить последствия 
глобальной блокады в удаленных друг от друга в социально-экономическом плане 
странах, таких как Япония, Корея, Гана, Франция, Марокко и Косово.

Мюфтюзаде Ахмет, организовавший первую Международную встречу Касимие, 
которая могла стать альтернативой Давосу в исламском мире и на Востоке, является 
членом-основателем/председателем или членом/волонтером во многих 
неправительственных организациях. Кроме того, в настоящее время его 
исследовательские статьи, посвященные размышлениям о наших днях, публикуются в 
журнале Sebilürreşad, главным редактором которого был покойный автор 
национального гимна Турции Мехмет Акиф.

Ахмет Акгюль является членом Высшего консультативного совета Столичной 
платформы.

Мюфтюзаде Ахмет свободно владеет арабским и османским языками, а также на 
средним уровне говорит на курдском и английском языках. Женат, имеет 4 детей.
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